



ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

17-20
ກໍລະກົດ
2022
ປີທີ 11
ສະບັບທີ 860

ກອງປະຊຸມຮ່ວມ ລະຫວ່າງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ປະທານຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ທົ່ວປະຊ

(ສພຊ) ວັນທີ 9 ກໍລະກົດ ຜ່ານມາ, ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຈັດ ກອງປະຊຸມຮ່ວມລະຫວ່າງຄະນະປະ ຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ປະທານຄະ ນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ທົ່ວປະເທດ ໂດຍການເປັນປະທານ ຂອງທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພິມວິ ຫານ ປະທານຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງ ຊາດ; ເຂົ້າຮ່ວມມີບັນດາທ່ານຮອງປະ ທານຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ກຳ ມະການຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ບັນດາທ່ານປະທານຄະນະປະຈຳສະພາ ປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ, ບັນດາທ່ານຮອງ ປະທານກຳມາທິການ, ຄະນະເລຂາທິ ການສະພາແຫ່ງຊາດ, ຫົວໜ້າສະຖາ ບັນຄົ້ນຄວ້ານິຕິກຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ, ຄະນະກົມ, ຄະນະສູນ ແລະ ພະນັກງານ-ລັດຖະ ກອນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ.



ທັງນີ້, ກໍເພື່ອສະຫລຸບຕົວ ລາການນໍາພາ-ຊີ້ນໍາ ຂອງຄະນະປະ ຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ຕໍ່ການເຄື່ອນໄຫວ



ວຽກງານຂອງຄະນະສະມາຊິກສະພາ ນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ກັບສະພາ ປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ເພື່ອຮັບປະກັນ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາລະບົດບາດ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະ ຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ; ປຶກສາຫາລື, ຮັບ ພຶງຄໍາຄິດເຫັນ ກໍຄືຂໍສະເໜີຕ່າງໆ

ຂອງຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ຄະນະປະ ຈຳສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ເພື່ອສ້າງ ຄວາມເປັນເອກະພາບໃນການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດວຽກງານປະສານງານ ເຊິ່ງ ກັນແລະກັນ; ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຮັບ ພຶງການຜ່ານບົດສະຫລຸບກ່ຽວກັບການ ນໍາພາ-ຊີ້ນໍາ ຂອງຄະນະປະຈຳສະພາ ແຫ່ງຊາດ ຕໍ່ການເຄື່ອນໄຫວວຽກ ງານຂອງຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ ຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ການ ພົວພັນປະສານງານກັບຄະນະປະຈຳ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໃນໄລຍະ ແຕ່ກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລຶກ ເຖິງ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ແລະ ທິດທາງແຕ່ນີ້ ຫາກອງປະຊຸມ ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ຄວາມສາມັກຄີແບບພິເສດ ລາວ-ຫວຽດນາມ ເປັນຕົວແບບທີ່ຫາຍາກໜຶ່ງດຽວໃນໂລກ

ສອງຊາດລາວ-ຫວຽດນາມ ໄດ້ມີການພົວພັນຖານບ້ານໃກ້ເຮືອນ ຄຽງທີ່ດີນໍາກັນມາແຕ່ບຸຮານນະການ, ປະຊາຊົນສອງຊາດໄດ້ດໍາລົງຊີວິດ ແລະ ທໍາມາຫາກິນບົນຜິນແຜ່ນດິນ ທີ່ມີສາຍພູຫລວງຍາວຢຽດ ແລະ ແມ່ນໍ້າຫລາຍສາຍຕິດຈອດກັນແຕ່ ເໜືອຮອດໃຕ້, ໄດ້ມີຄວາມສາມັກຄີ ຮັກແພງຊ່ວຍເຫລືອອຸ່ມຊູກັນເໝືອນ ດັ່ງອ້າຍນ້ອງຮ່ວມອຸທອນ, ໃນຍາມ ທຸກກໍ່ຮ່ວມທຸກ ແລະ ຍາມສຸກກໍ່ຮ່ວມ ສູກນໍາກັນຕະຫລອດມາ, ທັງໄດ້ຜ່ານ ການທົດສອບໃນຂະບວນວິວັດແຫ່ງ ການຕໍ່ສູ້ກູ້ຊາດຕ້ານພວກລາເມືອງ

ຂຶ້ນຕ່າງດ້າວ ອັນຍືດເຍື້ອຍາວນານ ແລະ ສຸດແສນລະອິດລະອ້ຽວຂ້ຽວ ເຊິ່ງສອງຊາດລາວ-ຫວຽດນາມ ໄດ້ອີງຫລັງໃສ່ກັນ, ຊ່ວຍເຫລືອກັນ ຖານສະຫາຍອ້າຍນ້ອງ ບົນຈິດໃຈສາ ກິນອັນບໍລິສຸດຜູດຜ່ອງ ແລະ ໜົດຈິດ ໜົດໃຈ; ໄດ້ມີຄວາມຮັກແພງເຊື້ອ ໜັ້ນເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນອັນເລິກເຊິ່ງ, ຍອມເສຍສະຫລະເພື່ອກັນ ແລະ ຮ່ວມ ເປັນຮ່ວມຕາຍນໍາກັນ. ອັນນັ້ນແມ່ນ ບໍ່ເກີດຂອງຄວາມສາມັກຄີແບບພິ ເສດເຊິ່ງເປັນຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງ ການພາວະວິໄສ ແລະ ເປັນປັດໄຈຕັດ ສິນຜົນສໍາເລັດ ແລະ ໄຊຊະນະຂອງ

ໂດຍ: ຄໍາວິສັນ ແກ້ວສຸວັນ
ການປະຕິວັດຢູ່ສອງປະເທດພວກເຮົາ, ເປັນຕົວແບບທີ່ຫາໄດ້ຍາກໜຶ່ງໃນ ໂລກ, ເປັນການພົວພັນທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່, ເລິກເຊິ່ງ, ດຸດດີມ ແລະ ເປັນມໍຣະດົກ ລໍາຄ່າຂອງທັງສອງຊາດລາວ-ຫວຽດນາມ. ເມື່ອເວົ້າເຖິງຄວາມສາມັກ ຄີແບບພິເສດນີ້, ການນໍາຜູ້ໃຫ້ກໍາເນີດ, ຜູ້ນໍາພາການປະຕິວັດທີ່ເປັນຕົ້ນແບບ ໃນການນໍາພາພາລະກິດປະຕິວັດຂອງ ສອງປະເທດຈົນໄດ້ຮັບໄຊຊະນະຕ່າງ ກໍໄດ້ກ່າວໄວ້ວ່າ: ສາຍພົວພັນທີ່ບໍລິ ສຸດຜູດຜ່ອງຂອງພັກ, ສອງປະເທດ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

ວາງພວງມາລາ ອະດີດນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ຍີ່ປຸ່ນ



(ສພຊ) ວັນທີ 13 ກໍລະກົດ ຜ່ານມາ, ທີ່ສະຖານເອກອັກຄະຣາຊະ ທູດ ແຫ່ງ ປະເທດຍີ່ປຸ່ນ ປະຈຳ ສປປ ລາວ, ທ່ານ ສັນຍາ ປຣະເສີດ ປະທານ ກຳມາທິການການຕ່າງປະເທດ ພ້ອມ

ດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ຕາງໜ້າສະພາແຫ່ງ ຊາດ, ບັນດາສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ ຊາດ, ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ໄດ້ ວາງພວງມາລາ ເພື່ອໄວ້ອາໄລເຖິງ ທ່ານ ຊິນໂຊ ອາເບະ (Shinzo Abe)

ອະດີດນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ປະ ເທດຍີ່ປຸ່ນ. ທ່ານ ຊິນໂຊ ອາເບະ ເປັນ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ກປຊສ ປຶກສາຫາລືກະກຽມຄວາມພ້ອມໃນການຈັດສໍາມະນາ



(ສພຊ) ວັນທີ 11 ກໍລະກົດ ຜ່ານມາ, ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍາມະ ການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະ ຫງົບ (ກປຊສ) ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ ຈັດກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືກະກຽມ

ຄວາມພ້ອມໃນການຈັດສໍາມະນາ ຢູ່ ກະຊວງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ພາຍ ໃຕ້ຫົວຂໍ້: “ຍຸກສູງບົດບາດ ແລະ ການ ເຄື່ອນໄຫວຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ສົມ ທົບກັບການເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດກອງ

ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໃນກໍາລັງ ຄວາມສະຫງົບ ແລະ ປ້ອງກັນຊາດ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ສະຫະພັນແມ່ຍິງ ສພຊ ເອົາໃຈໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 3 ດີ ຕິດພັນກັບຂະບວນການຮັກຊາດພັດທະນາ

ເນື່ອງໃນໂອກາດຂໍ້ນັບຮັບ ຕ້ອນ ແລະ ສະເຫລີມສະຫລອງວັນ ສ້າງຕັ້ງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ ຄົບ ຮອບ 67 ປີ (20/07/1955- 20/07/2022); ທ່ານ ນາງ ມະນີວັນ ເຍຍປາວເຮີ ປະທານສະຫະພັນແມ່ຍິງ ສະພາແຫ່ງຊາດ ທັງເປັນຮອງປະທານ ກໍາມາທິການວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ ໄດ້ໃຫ້ສໍາພາດກັບສື່ມວນຊົນ ໃນວັນ ທີ 15 ກໍລະກົດ 2022 ວ່າ: ຂໍ້ພະ ເຈົ້າມີຄວາມພາກພູມໃຈເປັນຢ່າງຍິ່ງ ແລະ ຂໍສະແດງຄວາມຮູ້ບຸນຄຸນຢ່າງ ລື່ນເຫລືອຕໍ່ການນໍາພາຂອງພັກປະຊາ ຊົນປະຕິວັດລາວ, ສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ), ລັດຖະບານ, ຄະນະພັກແຕ່



ລະຂຶ້ນເຊິ່ງຍາມໃດກໍໄດ້ມີນະໂຍບາຍ, ໃຫ້ຄວາມເອົາໃຈໃສ່ຊີ້ນໍາ-ນໍາພາ ແລະ ສ້າງເງື່ອນໄຂອໍານວຍຄວາມສະ

ດວກ, ເອົາໃຈໃສ່ພັດທະນາແມ່ຍິງ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7



ກອງປະຊຸມ...

ແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX; ຮັບຜິດຊອບການລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງຈຳນວນໜຶ່ງ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພິມວິຫານ ໄດ້ມີຄຳເຫັນໂອ້ລົມຕໍ່ກອງປະຊຸມວ່າ: ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງເຖິງບໍ່ແມ່ນສາຍຕັ້ງກັນ ແຕ່ໄດ້ກຳນົດໃນກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສະພາແຫ່ງຊາດມາດຕາ 86 ແລະ ມີມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບການພົວພັນປະສານງານ ຄື: ການສ້າງ, ບັບ



ປຸງ ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳ; ການຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ ມະຕິລົງບັນຫາສຳຄັນທີ່ຕິດພັນກັບທ້ອງຖິ່ນ; ການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ຜະນັກງານວິຊາການ ຂອງສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ; ການກະກຽມການເລືອກຕັ້ງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ; ພ້ອມນັ້ນ, ທ່ານຍັງມີຄຳເຫັນເນັ້ນເຕັມວ່າ: ໃນນາມຕາງໜ້າຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ຂໍໃຫ້ປະທານຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ກໍ່ຕິປະທານສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ, ບັນດາກຳມາທິການ ແລະ ກົງຈັກເສນາທິການ ຈຶ່ງໄດ້ນຳເອົາເນື້ອໃນຂອງກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ໄປຄົ້ນຄວ້າ, ຜັນຂະຫຍາຍເຂົ້າສູ່ວຽກງານຕົວຈິງຂອງຕົນ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານມີບາດກ້າວໃໝ່ດີຂຶ້ນເລື້ອຍໆ.

ຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ; ການກະກຽມການເລືອກຕັ້ງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ; ພ້ອມນັ້ນ, ທ່ານຍັງມີຄຳເຫັນເນັ້ນເຕັມວ່າ: ໃນນາມຕາງໜ້າຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ຂໍໃຫ້ປະທານຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ກໍ່ຕິປະທານສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ, ບັນດາກຳມາທິການ ແລະ ກົງຈັກເສນາທິການ ຈຶ່ງໄດ້ນຳເອົາເນື້ອໃນຂອງກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ໄປຄົ້ນຄວ້າ, ຜັນຂະຫຍາຍເຂົ້າສູ່ວຽກງານຕົວຈິງຂອງຕົນ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານມີບາດກ້າວໃໝ່ດີຂຶ້ນເລື້ອຍໆ.

(ອານຸສອນ ພູມມິທອນ)

ວາງພວງມາລາ...

ຜູ້ນຳທີ່ມີວິໄສທັດກວ້າງໄກ ແລະ ເປັນຜູ້ມີບົດບາດສຳຄັນໃຫຍ່ຫລວງ ໃນການຊີ້ນຳ-ນຳພາ ກໍ່ຄືການຍົກສູງຖານະບົດບາດຂອງປະເທດຢູ່ປຸ່ນ ໃນເວທີພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ, ພ້ອມທັງເປັນຜູ້ນຳທີ່ປະກອບສ່ວນສຳຄັນໃນການຊຸກຍູ້ສິ່ງເສີມ ແລະ ເພີ່ມທະວີການພົວພັນ ແລະ ການຮ່ວມມື ທີ່ມີມາແຕ່ດົນນານ ລະຫວ່າງ ສປປລາວ ແລະ ປະເທດຢູ່ປຸ່ນ ແລະ ກ້າວໄປເຖິງຍົກລະດັບຂຶ້ນເປັນຄູ່ຮ່ວມຍຸດທະສາດ. ໃນໄລຍະເວລາແຫ່ງຄວາມໂສກເສົ້າເສຍດາຍຕໍ່ການຈາກໄປຂອງທ່ານຄັ້ງນີ້ ໃນນາມຕາງໜ້າສະພາແຫ່ງຊາດ, ບັນດາສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ແລະ ໃນນາມສ່ວນຕົວ ຂໍແບ່ງປັນຄວາມເສົ້າໂສກເສຍໃຈ, ຄວາມອາໄລອາວອນຢ່າງສຸດ

ຊຶ່ງ ຮ່ວມກັບລັດຖະສະພາ, ລັດຖະບານ ແລະ ປະຊາຊົນຢູ່ປຸ່ນ ກໍ່ຄືຄອບຄົວ, ຍາດພີ່ນ້ອງ ແລະ ເພື່ອນມິດຂອງທ່ານ ຊິນໂຊ ອາເບະ ມານະທີ່ນີ້ດ້ວຍ. (ສິມນິກ ແກ້ວໄຊຍະຈັກ)

ກປຊສ...

ຂັ້ນສູນກາງ” ໂດຍການປະທານກອງປະຊຸມຂອງທ່ານ ພິຕ. ວົງສັກ ພັນທະວົງ ປະທານກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ເຂົ້າຮ່ວມມີບັນດາທ່ານຮອງປະທານກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ, ຫົວໜ້າທ້ອງຖິ່ນກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ; ຮອງຫົວໜ້າກົມໃຫຍ່ສັນຕິພາບ; ຜະນັກງານ-ວິຊາການ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງກ່ອນເຂົ້າຮ່ວມ.

ໄຂ້ຍຸງລາຍ 2022

13/7/2022

ຕິດເຊື້ອເພີ່ມຂຶ້ນ

97

ຕິດເຊື້ອສະສົມ

8,325

ເສຍຊີວິດສະສົມ

12 ຄົນ

0 ຄົນ

ເສຍຊີວິດໃໝ່

ແຂວງ	ຕິດເຊື້ອສະສົມ	ເສຍຊີວິດ	ແຂວງ	ຕິດເຊື້ອສະສົມ	ເສຍຊີວິດ
ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ	4,154	5	ຈຳປາສັກ	139	0
ສາລະວັນ	787	2	ໄຊຍະບູລີ	144	0
ເຊກອງ	720	0	ຄຳມ່ວນ	136	0
ອັດຕະປື	597	3	ບໍລິຄຳໄຊ	39	0
ຫຼວງນ້ຳທາ	595	0	ຊຽງຂວາງ	22	1
ສະຫວັນນະເຂດ	339	0	ໄຊທົນບູນ	18	0
ຫຼວງພະບາງ	261	0	ບໍແກ້ວ	16	0
ວຽງຈັນ	196	0	ຜົ້ງສາລີ	7	0
ອຸດົມໄຊ	149	1	ຫົວພັນ	6	0

ບໍ່ມີໜອນນ້ຳ ບໍ່ມີໄຂ້ຍຸງລາຍ ບໍ່ມີໄຂ້ຍຸງລາຍ

ດ: ຂວງສາທາລະນະສຸກ, ສູນຄື້ສານເພື່ອຊະນະແກບ ແລະ ຊະນະຈັກສາ

ໄລ່ອາໄລ້ໝໍ, ຂາວໄດ້ໄດ

ຕັດໂດຍ: ຫອມສະນິດ

□ ສູນໄຂ້ຍຸງ, ແມ່ກາຝາກ ແລະ ແມງໄມ້ ກະຊວງສາທາລະນະສຸກ ໄດ້ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ບັດຈຸບັນ ສປປລາວ ຍັງບໍ່ທັນມີວັກຊີນ ຫລື ຢາປົວສະເພາະພະຍາດໄຂ້ຍຸງລາຍ ແຕ່ຖ້າຫາກຄົນເຈັບໄດ້ຮັບການເບິ່ງແຍງທີ່ຖືກຕ້ອງຈາກແພດໝໍຈະສາມາດປ້ອງກັນການເຈັບເປັນຮຸນແຮງ ແລະ ເສຍຊີວິດໄດ້; ສຳລັບຕົວເລກຜູ້ຕິດເຊື້ອພະຍາດໄຂ້ຍຸງລາຍ ທົ່ວປະເທດມີຜູ້ຕິດເຊື້ອພະຍາດໄຂ້ຍຸງລາຍສະສົມແຕ່ຕົ້ນປີ 2022 ເຖິງປັດຈຸບັນມີ 8.222 ຄົນ ແລະ ເສຍຊີວິດ 12 ຄົນ; ແຂວງທີ່ມີລາຍງານຜູ້ຕິດເຊື້ອຫລາຍກວ່າໝູ່ແມ່ນນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ 4.149 ຄົນ, ສາລະວັນ 774 ຄົນ, ເຊກອງ 720 ຄົນ, ອັດຕະປື 597 ຄົນ, ຫລວງນ້ຳທາ 546 ຄົນ, ສະຫວັນນະເຂດ 333 ຄົນ ແລະ ຫລວງພະ

ບາງ 252 ຄົນ. ສ່ວນຜູ້ເສຍຊີວິດຈາກພະຍາດດັ່ງກ່າວ ມີນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ 5 ຄົນ, ອັດຕະປື 3 ຄົນ, ສາລະວັນ 2 ຄົນ, ອຸດົມໄຊ ແລະ ຊຽງຂວາງ ແຂວງລະ 1 ຄົນ.

ນສພ. ປະເທດລາວ 14/07/2022

□ ໃນປີນີ້, ລັດຖະບານກໍ່ຕິກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ໄດ້ສົມທົບກັບຄະນະພັກ, ອຳນາດການປົກຄອງໃຫ້ປະເທດ ສຸ່ຊິນປ່ອຍປາລົງສູ່ແຫລ່ງນ້ຳທຳມະຊາດ, ບຶງ, ໜອງ ແລະ ອື່ນໆ ໃຫ້ໄດ້ 80 ລ້ານໂຕ ເພື່ອສ້າງຄວາມອຸດົມສົມບູນໃຫ້ແກ່ແຫລ່ງນ້ຳຕ່າງໆ ທັງເປັນການປະກອບສ່ວນສ້າງສາພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ປຸກຈິດສຳນຶກແກ່ສັງຄົມຮູ້ຈັກປັກຮັກສາສັດນ້ຳ-ສັດປ່າ ໃຫ້ຫລາຍຂຶ້ນ.

ນສພ. ປະເທດລາວ 15/07/2022

□ ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ໄດ້ຖືກຮັບຮອງເປັນນະຄອນຫລວງສຸຂານາໄມ ເປັນນະຄອນຫລວງທຳອິດ ໃນພາກພື້ນອາຊຽນ ທີ່ໄດ້ຮັບການປະກາດເປັນນະຄອນຫລວງສຸຂານາໄມ ເຊິ່ງເປັນແຂວງທີ 2 ຖັດຈາກແຂວງບໍລິຄຳໄຊ

ທີ່ສາມາດບັນລຸຂີດໝາຍອັນສຳຄັນນີ້ ຫລັງຈາກແຂວງບໍລິຄຳໄຊ ໄດ້ຢຸດຕິການຖ່າຍຊະຊາຍ ໃນປີ 2020; ໃນປັດຈຸບັນ, ມີຫລາຍກວ່າ 5.000 ບ້ານ 37 ເມືອງ ແລະ 2 ແຂວງ ທີ່ບັນລຸເປົ້າໝາຍດັ່ງກ່າວໄດ້ແລ້ວ.

ນສພ. ວຽງຈັນໃໝ່ 15/07/2022

□ ດ່ານສາກົນຂົວມິດຕະພາບ II ສະຫວັນນະເຂດ-ມຸກດາຫານ ໄດ້ເປີດທິດລອງການເສຍຄ່າທຳນຽມ ແລະ ຄ່າບໍລິການຜ່ານລະບົບ Easy Pass ຜ່ານທະນາຄານ ເຊິ່ງເປັນລະບົບທີ່ວ່ອງໄວ, ໂປ່ງໃສ, ສາມາດກວດສອບຄົນໄດ້ພ້ອມທັງຮັບປະກັນຄວາມປອດໄພດ້ານຂໍ້ມູນ ແລະ ການແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນຂະແໜງການເງິນກັບຂະແໜງການອື່ນໆ ເຊິ່ງລະບົບດັ່ງກ່າວແມ່ນຜູ້ໃຊ້ບໍລິການຢູ່ດ່ານສາກົນຈະໄດ້ຈ່າຍເງິນຢູ່ຈຸດດຽວ ແລ້ວໃຊ້ໃບບິນຂອງທະນາຄານທີ່ມີຄິວອາໂຄດ ແຈ່ງຕໍ່ເຈົ້າໜ້າທີ່ປະຈຳດ່ານ ເພື່ອສະແກນໃສ່ເຄື່ອງກຳສາມາດຜ່ານເຂົ້າ-ອອກດ່ານໄດ້.

ນສພ. ປະຊາຊົນ 15/07/2022

ຄວາມສາມັກຄີ...

ໄດ້ກາຍເປັນສາຍພົວພັນທີ່ເປັນຕົວແບບໜຶ່ງດຽວຫາຍາກໃນໂລກ, ດັ່ງປະທານ ໄກສອນ ພິມວິຫານ ໄດ້ຍິນຍິນວ່າ: “ໃນປະຫວັດສາດຂອງການປະຕິວັດໂລກ ກໍໄດ້ມີຫລາຍແບບຢ່າງທີ່ເປັນແວນໃຫ້ເຫັນເຖິງນ້ຳໃຈສາກົນກຳມະຊີບ, ແຕ່ກໍບໍ່ມີບ່ອນໃດທີ່ຄວາມສາມັກຄີ, ສຳພັນສູ້ຮົບທີ່ພິເສດ, ຍາວນານ ແລະ ຮອບດ້ານແບບນີ້ ແລະ ປະທານ ໂຮ່ຈິມິນ ກໍກັນກອງໃນບົດກະວີຂອງເພິ່ນວ່າ: ຮັກຫອມກັນໝາຍໝັ້ນ ຫລາຍສິນພູກໍປິນໄຕ່ ຫລາຍນ້ຳໃຫຍ່ ແລະ ໂຄກຄ່ອຍຂວາງກັນກໍດຸງໄປ ສອງຊາວລາວ-ຫວຽດນາມໄດ້ຝັງຮັກຢູ່ໃນໃຈ ຮົງຮາທັງແມ່ນ້ຳຂອງບໍ່ເລິກປຸນປານໄດ້”

ສ່ວນປະທານ ສຸພານຸວົງ ໄດ້ກ່າວວ່າ: “ສາຍພົວພັນສາມັກຄີແບບພິເສດ ລາວ-ຫວຽດນາມ, ຫວຽດນາມ-ລາວ ແມ່ນສູງກວ່າພູຜາໃດໆ, ຍາວກວ່າແມ່ນ້ຳທຸກສາຍ, ກວ້າງກວ່າມະຫາສະໝຸດ, ສວຍງາມກວ່າດວງເດືອນວັນເຝັງ, ຫອມຫວນກວ່າດອກໄມ້ທີ່ຫອມທີ່ສຸດ”

I. ຄວາມສາມັກຄີແບບພິເສດ ລາວ-ຫວຽດນາມ ແມ່ນຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການພາວະວິໄສ ແລະ ເປັນປັດໄຈຕັດສິນໄຊຊະນະຂອງການປະຕິວັດສອງປະເທດ ສະແດງອອກດັ່ງນີ້:

- ການກຳເນີດ ແລະ ເຕີບໃຫຍ່ເຂັ້ມແຂງຂອງພັກປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ ແລະ ພັກກອມມູນິດຫວຽດນາມໃນປັດຈຸບັນ ແມ່ນມາຈາກພັກກອມມູນິດອິນດູຈີນໃນເມື່ອກ່ອນໂດຍແມ່ນປະທານ ໂຮ່ຈິມິນ ເປັນຜູ້ກໍ່ຕັ້ງ ແລະ ຫລໍ່ຫລອມໃຫ້ເຕີບໃຫຍ່ເຂັ້ມແຂງຄືດັ່ງທຸກວັນນີ້, ສອງພັກມີອຸດົມການ ແລະ ແນວທາງນະໂຍບາຍຄ້າຍຄືກັນ, ສອງພັກໄດ້ຄຽງປ່າຄຽງໄຫລຮ່ວມທຸກຮ່ວມສູກ, ຮ່ວມສູ້ຮົບສັດຕູໂຕດຽວກັນ ແລະ ພ້ອມກັນຍາດເອົາໄຊຊະນະເປັນກ້າວໆມາ.

- ຜ່ານຂະບວນການປະຕິວັດໃນແຕ່ລະໄລຍະທີ່ລະອິດລະອຽ່ຂອງສອງຊາດລາວ-ຫວຽດນາມຄວາມສາມັກຄີແບບພິເສດດັ່ງກ່າວ ໄດ້ຜ່ານການທົດສອບແປວໄຟທີ່ດຸເດືອດຂັງຂາດ ແລະ ໄດ້ກາຍເປັນເຫງົ້າພະລັງອັນມະຫາສານ ເພື່ອໃຫ້ສອງປະເທດຍາດເອົາທຸກໄຊຊະນະເປັນກ້າວໆມາ ແລະ ຍິ່ງເຮັດໃຫ້ການພົວພັນສອງປະເທດນັບມື້ນັບເລິກເຊິ່ງ, ໜັກແໜ້ນ ແລະ ໜັ້ນຄົງຕະຫລອດໄປ.

- ສາຍພົວພັນມິດຕະພາບອັນຍິ່ງໃຫຍ່, ຄວາມສາມັກຄີແບບພິເສດທີ່ຫາຍາກ, ໜຶ່ງດຽວໃນໂລກ ແມ່ນພາລະກິດລວມຂອງມະຫາຊົນຊັ້ນຄົນຕ່າງໆຂອງສອງປະເທດ ເປັນຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມ ແລະ ປະກອບສ່ວນໂດຍກົງເຂົ້າໃນການສ້າງ, ບັບປຸງ, ບຸລະນະ ແລະ ພັດທະນາ ໃຫ້ນັບມື້ນັບເຕີບໃຫຍ່ເຂັ້ມແຂງ ໂດຍສືບທອດຈາກຄົນຮຸ່ນນີ້ໄປສູ່ຮຸ່ນຕໍ່ໆໄປ ພາຍໃຕ້ການນຳພາຂອງສອງພັກ ໄດ້ກາຍເປັນພາລະກິດແຫ່ງຄວາມຕື່ນຕົວ, ສະໜັກ

ໃຈບິນຈິດໃຈຮັກຊາດອັນດູດຕື່ມ, ຜ່ອງໃສ ແລະ ນ້ຳໃຈເສຍສະຫລະອັນສູງສິ່ງຂອງຊາດ; ລາວ-ຫວຽດນາມໄດ້ສ້າງເປັນກຳລັງແຮງອັນມະຫາສານໃນການຕີເອົາຊະນະຈັກກະພັດຜູ້ຮຸກຮານ ແລະ ພ້ອມກັນສືບຕໍ່ປະຕິບັດພາລະກິດປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດຂອງຕົນຕາມຈຸດໝາຍສັງຄົມນິຍົມ.

II. ຄວາມໝາຍສຳຄັນໃນການສ້າງຕັ້ງສາຍພົວພັນການທູດລາວ-ຫວຽດນາມ (05 ກັນຍາ 1962) ແລະ ວັນເຊັນສິນທີ່ສັນຍາມິດຕະພາບ ແລະ ການຮ່ວມມື ລາວ-ຫວຽດນາມ (18 ກໍລະກົດ 1977)

ພາຍຫລັງສັນຍາເຊີແນວ ໃນວັນທີ 23 ກໍລະກົດ 1962 ກ່ຽວກັບລາວ ຍອມຮັບຮູ້ຄວາມເປັນເອກະລາດ, ເປັນກາງ, ເອກະພາບ, ອະທິປະໄຕ ແລະ ຜືນແຜ່ນດິນອັນຄົບຖ້ວນຂອງລາວ, ຮັບຮູ້ລັດຖະບານປະສົມ 3 ຝ່າຍທີ່ໄດ້ຮັບການສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນໃນວັນທີ 12 ມິຖຸນາ 1962, ສັນຍາເຊີແນວປີ 1962 ກ່ຽວກັບລາວ ບໍ່ສະເພາະແຕ່ເປັນໄຊຊະນະທາງດ້ານການເມືອງ, ການທະຫານ, ການຕ່າງປະເທດ ແລະ ເປັນຂີດໝາຍແຫ່ງການເຕີບໃຫຍ່ຂະຫຍາຍຕົວທີ່ມີລັກສະນະກະໂດດຂຶ້ນຂອງກຳລັງປະຕິວັດລາວເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່ຍິ່ງແມ່ນໄຊຊະນະແຫ່ງຄວາມສາມັກຄີ, ການປະສານສົມທົບສູ້ຮົບຢ່າງແໜ້ນແຜ່ນລະຫວ່າງກອງທັບ ແລະ ປະຊາຊົນສອງຊາດ ລາວ-ຫວຽດນາມອ້າຍນ້ອງໃນສະໜາມຮົບຕ້ານສັດຕູໂຕດຽວກັນ. ສັນຍາເຊີແນວຍັງເປັນການເປີດໄລຍະແຫ່ງການຂະຫຍາຍຕົວໃໝ່ໃຫ້ແກ່ການປະຕິວັດຂອງສອງປະເທດ ລາວ-ຫວຽດນາມ, ດ້ວຍໂອກາດ ແລະ ເງື່ອນໄຂສະດວກດັ່ງກ່າວນັ້ນ, ສອງປະເທດໄດ້ສ້າງຕັ້ງການພົວພັນການທູດຢ່າງເປັນທາງການຂຶ້ນ ໃນວັນທີ 05 ກັນຍາ 1962; ການສ້າງສາຍພົວພັນການທູດຢ່າງເປັນທາງການໃນວັນທີ 05 ກັນຍາ 1962 ລະຫວ່າງລັດຖະບານສາທາລະນະລັດປະຊາທິປະໄຕ ຫວຽດນາມ ແລະ ລັດຖະບານລາຊະອານາຈັກລາວ (ລັດຖະບານປະສົມ 3 ຝ່າຍ) ແມ່ນເຫດການປະຫວັດສາດທີ່ມີຄວາມສຳຄັນທາງດ້ານການເມືອງ, ການຕ່າງປະເທດ ແລະ ການທະຫານລະຫວ່າງສອງປະເທດ, ເປັນຫລັກໝາຍສຳຄັນໃນການພົວພັນລະຫວ່າງສອງປະເທດ, ຍືນຍັນຄວາມຜູກພັນຊະຕາກິຂອງສອງຊາດໃນການຕໍ່ສູ້ກຸ້ຊາດຍາດເອົາເອກະລາດແຫ່ງຊາດ ແລະ ໂຮມປະເທດເປັນເອກະພາບຂອງປະຊາຊົນແຕ່ລະປະເທດ; ເຊິ່ງກ່ອນອັນໝົດແມ່ນເຮັດໃຫ້ລັດຖະບານລາຊະອານາຈັກລາວຕ້ອງຕັດຄວາມສຳພັນການທູດກັບອຳນາດການປົກຄອງຫຸ່ນໄຊງ່ອນ ທີ່ເປັນລູກແຫລ່ງຕົນມີຈັກກະພັດຂອງອາເມລິກາ ແລະ ດ້ານໜຶ່ງກໍເປັນການເຢີດໂອກາດໃຫ້ຊາວໂລກຮັບຮູ້ວ່າລາວເປັນປະເທດໜຶ່ງທີ່ມີອຳນາດເອກະລາດ, ອະທິປະໄຕ ແລະ ຜືນແຜ່ນດິນອັນຄົບຖ້ວນຂອງຕົນ, ປະຊາຊົນລາວ ມີອິດສະຫລະພາບຄົດຽວກັບປະຊາຊາດໃນໂລກ; ເປັນການເປີດກວ້າງການພົວພັນຮ່ວມມືກັບໂລກພາຍນອກໃຫ້ນັບ

ມື້ນັບກວ້າງຂວາງ ເພື່ອຍາດແຍ່ງເອົາການສະໜັບສະໜູນຊ່ວຍເຫລືອຈາກບັນດາປະເທດທີ່ຮັກຫອມສັນຕິພາບໃນໂລກ, ບັນດາປະເທດໃນຄ່າຍສັງຄົມນິຍົມ; ພ້ອມກັນນັ້ນ, ກຳລິມທົບກຳລັງແຮງທັງພາຍໃນກັບພາຍນອກເພື່ອຕີຊະນະຈັກກະພັດອາເມລິການຜູ້ຮຸກຮານ.

ພາຍຫລັງປະເທດຊາດໄດ້ຮັບການປົດປ່ອຍຢ່າງສົມບູນ ແລະ ສະຖາປະນາ ສປປລາວ ໃນວັນທີ 2 ທັນວາ 1975 ໃນສະພາບແວດລ້ອມທີ່ປະເທດຊາດພວກເຮົາແສນຫຍຸ້ງຍາກໃນທຸກດ້ານ ເປັນຕົ້ນແມ່ນດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ, ຊີວິດການເປັນຢູ່ ແຕ່ອັນໜັກໜ່ວງທີ່ສຸດແມ່ນສັດຕູ ແລະ ອິດທິກຳລັງປໍລະປັກ ສືບຕໍ່ດຳເນີນນະໂຍບາຍປົດລ້ອມປະເທດເຮົາໃນທຸກດ້ານ; ເພື່ອສືບຕໍ່ເສີມຂະຫຍາຍມູນເຊື້ອຄວາມສາມັກຄີແບບພິເສດການພົວພັນຮ່ວມມື ແລະ ສຳພັນສູ້ຮົບລະຫວ່າງສອງຊາດໃຫ້ນັບມື້ນັບແໜ້ນແຜ່ນເຂົ້າສູ່ລວງເລິກ ແລະ ໜັ້ນຄົງຂະນົງແກ່ນ ສອງປະເທດໄດ້ເຊັນສິນທີ່ສັນຍາມິດຕະພາບ ແລະ ການຮ່ວມມື ໃນວັນທີ 18 ກໍລະກົດ 1977 ການເຊັນສັນຍາມິດຕະພາບ ແລະ ການຮ່ວມມື ຄວາມຈຳເປັນພາວະວິໄສ, ແມ່ນແນວທາງທີ່ຖືກຕ້ອງເປັນທຳ, ແມ່ນສອດຄ່ອງກັບກົດເກນແຫ່ງການພົວພັນສາກົນ ລະຫວ່າງຊາດໃນໂລກ, ເປັນການອັນເປັນມູນເຊື້ອຍາວນານໃຫ້ກາຍເປັນນິຕິກຳ, ເປັນຂໍ້ກຳນົດທົດທາງ, ເປັນຫລັກການແຫ່ງການພົວພັນສາກົນໃນການພົວພັນແບບພິເສດລະຫວ່າງສອງປະເທດ; ອັນນີ້ເປັນການເປີດສັກກະລາດໃຫມ່ແຫ່ງການພົວພັນລະຫວ່າງສອງປະເທດໃນເງື່ອນໄຂໃໝ່, ເປັນການສືບຕໍ່ບັບປຸງ ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍມູນເຊື້ອສາຍພົວພັນມິດຕະພາບອັນຍິ່ງໃຫຍ່, ຄວາມສາມັກຄີແບບພິເສດ ແລະ ຮ່ວມມືຮອບດ້ານ ໃນເງື່ອນໄຂພາລະກິດປະຕິວັດໃໝ່, ພາລະກິດປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດໂດຍສະເພາະແມ່ນການຮຳບາດແຜຂອງສິງຄາມ, ພື້ນຝູ, ບັບປຸງ ແລະ ບຸລະນະຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ໃຫ້ກັບຄືນສຸສະພາບປົກກະຕິໂດຍໄວ, ພ້ອມກັນນັ້ນ ກໍດຳເນີນການສ້າງພື້ນຖານໂຄງລ່າງ, ວັດຖຸ-ຄວາມຜູກພັນຊະຕາກິຂອງສອງຊາດໃນການຕໍ່ສູ້ກຸ້ຊາດຍາດເອົາເອກະລາດແຫ່ງຊາດ ແລະ ໂຮມປະເທດເປັນເອກະພາບຂອງປະຊາຊົນແຕ່ລະປະເທດ; ເຊິ່ງກ່ອນອັນໝົດແມ່ນເຮັດໃຫ້ລັດຖະບານລາຊະອານາຈັກລາວຕ້ອງຕັດຄວາມສຳພັນການທູດກັບອຳນາດການປົກຄອງຫຸ່ນໄຊງ່ອນ ທີ່ເປັນລູກແຫລ່ງຕົນມີຈັກກະພັດຂອງອາເມລິກາ ແລະ ດ້ານໜຶ່ງກໍເປັນການເຢີດໂອກາດໃຫ້ຊາວໂລກຮັບຮູ້ວ່າລາວເປັນປະເທດໜຶ່ງທີ່ມີອຳນາດເອກະລາດ, ອະທິປະໄຕ ແລະ ຜືນແຜ່ນດິນອັນຄົບຖ້ວນຂອງຕົນ, ປະຊາຊົນລາວ ມີອິດສະຫລະພາບຄົດຽວກັບປະຊາຊາດໃນໂລກ; ເປັນການເປີດກວ້າງການພົວພັນຮ່ວມມືກັບໂລກພາຍນອກໃຫ້ນັບ

ໃຫຍ່ເຂັ້ມແຂງດັ່ງທຸກວັນນີ້.

III. ໃນຖານະເປັນພົນລະເມືອງລາວ ແລະ ທັງເປັນຮຸ່ນສືບທອດພາລະກິດປະຕິວັດຂອງສອງພັກ, ສອງລັດ, ສອງຊາດລາວ-ຫວຽດ, ຫວຽດນາມ-ລາວ ພວກເຮົາຮູ້ສຶກພາກພູມໃຈ ແລະ ຮຸ່ນຮຸນຕໍ່ການເສຍສະຫລະຂອງບັນພະບູລຸດ, ວິລະຊົນຮຸ່ນກ່ອນ; ຈິ່ງພ້ອມກັນຕັດສິນໃຈເພີ່ມມູນຄຸນຜຸດຜ່ອງ, ຈິງອິກຈິງໃຈ, ໝົດຈິດໝົດໃຈເພື່ອກັນ ແລະ ກັນ; ຄຽງຂ້າງກັນພ້ອມກັນປົກປັກຮັກສາ ແລະ ພັດທະນາປະເທດຊາດຂອງຕົນໃຫ້ຈະເລີນພວກເຮົາຕ້ອງເອົາໃຈໃສ່ປະຕິບັດໃຫ້ເປັນຈິງບາງບັນຫາດັ່ງລຸ່ມນີ້:

- ເຕັດດ່ຽວປົກປັກຮັກສາມູນເຊື້ອຄວາມສາມັກຄີແບບພິເສດ ແລະ ຜົນສຳເລັດຂອງການຮ່ວມມືໃນໄລຍະຜ່ານມາ ໂດຍຖືເອົາການພົວພັນດ້ານການເມືອງເປັນເສົາຫລັກແຫ່ງການກຳນົດແນວທາງນະໂຍບາຍລວມແຫ່ງການພົວພັນຂອງສອງປະເທດທີ່ປະທານ ໄກສອນ ພິມວິຫານ, ປະທານ ສຸພານຸວົງ ແລະ ປະທານ ໂຮ່ຈິມິນ ໄດ້ລິເລີ່ມ ແລະ ໄດ້ກາຍເປັນເຂັ້ມທົດເຍືອງທາງ ເພື່ອໃຫ້ສອງປະເທດພວກເຮົາສືບຕໍ່ປົກປັກຮັກສາ ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍມູນເຊື້ອການພົວພັນບໍລິສຸດຜຸດຜ່ອງ, ໃກ້ຊິດຕິດແທດໜຶ່ງດຽວໃນໂລກ. ສືບຕໍ່ເສີມຂະຫຍາຍຄວາມໄວ້ເນື້ອເຊື້ອໃຈກັນທາງດ້ານການເມືອງ, ຍຸດທະສາດຢ່າງຢູ່ຄັ້ງຍິ່ງ, ພ້ອມກັນແບກຫາພາລະກິດປະຫວັດສາດຂອງການປົກປັກຮັກສາໜາກຜົນຂອງການປະຕິວັດ, ການສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດກ້າວຂຶ້ນຕາມຈຸດໝາຍສັງຄົມນິຍົມ, ປົກປັກຮັກສາສາຍພົວພັນແບບພິເສດລາວ-ຫວຽດນາມ ໃຫ້ໜັ້ນຄົງທະນົງແກ່ນຕະຫລອດກາລະນານ.

ບົນພື້ນຖານສາຍພົວພັນດ້ານການເມືອງທີ່ມີຄວາມເຊື່ອໝັ້ນຢ່າງໜັກແໜ້ນ, ພວກເຮົາຕ້ອງສືບຕໍ່ເສີມຂະຫຍາຍການພົວພັນຮ່ວມມືດ້ານບ້ອງກັນຊາດ-ບ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ໂດຍການເສີມຂະຫຍາຍມູນເຊື້ອໃນການຄ່ຽງປ່າຄ່ຽງໄຫລກັນຮ່ວມກັນຕໍ່ສູ້ເພື່ອຍາດເອົາເອກະລາດ ແລະ ເສລີພາບໃນເມື່ອກ່ອນ ເຂົ້າໃນການປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດ ໃຫ້ຮັ່ງມີເຂັ້ມແຂງໃນປັດຈຸບັນ; ການຮັດແໜ້ນການພົວພັນຮ່ວມມືດ້ານ ປກຊ-ປກສ ແມ່ນຄວາມຈຳເປັນພາວະວິໄສ ຂອງສອງປະເທດທີ່ບໍ່ສາມາດຕັດແຍກກັນໄດ້ແຕ່ໃດໆມາ ໂດຍສະເພາະແມ່ນໃນສະພາບການຜັນແປຢ່າງໄວວາ ແລະ ສັບສິນ, ຄາດຄະເນໄດ້ຍາກໃນປັດຈຸບັນ, ສອງປະເທດຕ້ອງສືບຕໍ່ປະສານສົມທົບກັນຢ່າງແໜ້ນແຜ່ນ ໃນການເພີ່ມທະວີວຽກງານ ປກຊ-ປກສ, ຮ່ວມກັນຮັກສາສະພາບແວດລ້ອມສັນຕິພາບ, ສິນທິ ສັນຍາດັ່ງກ່າວຍິ່ງເປັນນິຕິກຳອັນສຳຄັນໃຫ້ການສືບຕໍ່ຮັດແໜ້ນສາຍພົວພັນອັນເປັນມູນເຊື້ອລະຫວ່າງສອງພັກ, ສອງລັດ ແລະ ປະຊາຊົນສອງຊາດ ໃຫ້ນັບມື້ນັບເພີ່ມມູນຄຸນສ້າງ, ເກີດດອກອອກຜົນ ແລະ ເຕີບ

ແຍກຄວາມສາມັກຄີແບບພິເສດລະຫວ່າງສອງປະເທດ.

- ຖືເອົາວຽກງານສຶກສາ, ວຽກງານພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ ເປັນຍຸດທະສາດທີ່ມີລັກສະນະບຸກທະລຸ ໂດຍການຍົກສູງຄຸນນະພາບການສຶກສາໃຫ້ການຄັດເລືອກນັກສຶກສາ, ການຄົ້ນຄວ້າຮ່າຮຽນ, ການສຶດສອນຂອງຄູອາຈານ ເຊິ່ງບໍ່ພຽງແຕ່ລະປະເທດເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່ຍິ່ງເປັນການປະກອບສ່ວນອັນສຳຄັນເຂົ້າໃນຮັດແໜ້ນສາຍພົວພັນ ແລະ ຄວາມສາມັກຄີແບບພິເສດລະຫວ່າງສອງປະເທດອີກດ້ວຍ.

- ສົ່ງເສີມການພົວພັນຮ່ວມມືດ້ານເສດຖະກິດ ໃຫ້ມີການບຸກທະລຸໃໝ່ ເພື່ອໃຫ້ສືບຄຸກັບສາຍພົວພັນມິດຕະພາບອັນຍິ່ງໃຫຍ່, ຄວາມສາມັກຄີແບບພິເສດຂອງສອງປະເທດເຊິ່ງພວກເຮົາຕ້ອງພ້ອມກັນຄົ້ນຄິດໃໝ່, ເພື່ອມີຈົນຕະນາການຮ່ວມມືກັນແບບໃໝ່, ມີມາດຕະການ “ບຸກທະລຸ” ທີ່ເຂັ້ມແຂງ, ແກ້ໄຂບັນດາຂອດຂ້າງທີ່ກົດໜ່ວງຖວງດຶງ, ເພີ່ມທະວີການເປັນເຈົ້າການໃນການຍາດຕະຫລາດ, ສະຕີປັນຍາຈາກຊຽວຊານຜູ້ປະສົບຜົນສຳເລັດທາງເສດຖະກິດເພື່ອພ້ອມກັນນຳໃຊ້ທ່າແຮງເພື່ອພັດທະນາປະເທດໃຫ້ວ່ອງໄວ, ຍືນຍົງ ແລະ ເປັນເຈົ້າຕົນເອງ. ເພື່ອຫັນປ່ຽນພື້ນຖານເສດຖະກິດໄປສູ່ເສດຖະກິດເລັກໂຕຣນິກ, ຫັນປ່ຽນບັນດາການບໍລິການດ້ານສຶກສາ, ການແຜດ, ການເງິນ, ການທະນາຄານທັນສະໄໝໄປສູ່ດິຈິຕອນ ແລະ ຕ້ອງຍົກສູງຄວາມສາມາດໃນການແຂ່ງຂັນ, ຍົກສູງພື້ນຖານເສດຖະກິດໃນຍຸກການປະຕິວັດອຸດສາຫະກຳ 4.0 ເທື່ອລະກ້າວ.

- ເພີ່ມທະວີວຽກງານການໂຄສະນາ, ສຶກສາອົບຮົມກ່ຽວກັບມູນເຊື້ອສາຍພົວພັນມິດຕະພາບອັນຍິ່ງໃຫຍ່, ຄວາມສາມັກຄີແບບພິເສດ ແລະ ການຮ່ວມມືຮອບດ້ານທີ່ເປັນສົມບັດອັນສຳຄັນເປັນຄວາມຕ້ອງການພາວະວິໄສ ແລະ ເປັນປັດໄຈຕັດສິນໄຊຊະນະຂອງການປະຕິວັດສອງປະເທດໃຫ້ກວ້າງຂວາງ, ເລິກເຊິ່ງ, ແຂງແຮງ ແລະ ຮອບດ້ານດ້ວຍຫລາຍຮູບຫລາຍສີ, ຫລາຍແບບໂດຍແທດເໝາະກັບສະພາບຕົວຈິງໃນແຕ່ລະເປົ້າໝາຍ ຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕົວຈິງໃນຊີວິດສັງຄົມ ເພື່ອໃຫ້ປະຊາຊົນທຸກຊັ້ນຄົນ ໂດຍສະເພາະແມ່ນຄົນຮຸ່ນໜຸ່ມ, ຜູ້ທີ່ຈະສືບທອດອະນາຄົດຂອງປະເທດຊາດໄດ້ຮັບຮູ້, ເຂົ້າໃຈເຊື່ອມຊື່ມີຄວາມເຊື່ອໝັ້ນ ຮ່ວມມືກັນປົກປັກຮັກສາ ແລະ ເພີ່ມມູນຄຸນສ້າງມູນເຊື້ອສາຍພົວພັນອັນດີງາມຄວາມສາມັກຄີແບບພິເສດລະຫວ່າງສອງພັກ, ສອງລັດ ແລະ ປະຊາຊົນສອງຊາດໃຫ້ແຕກດອກອອກຜົນຈະເລິນງອກງາມຕະຫລອດກາລະນານ.

ສາມາດເວົ້າໄດ້ວ່າ 60 ປີແຫ່ງການສ້າງສາຍພົວພັນການທູດ ແລະ 45 ປີ ແຫ່ງການເຊັນສິນທິສັນຍາມິດຕະພາບ ແລະ ການຮ່ວມມື ລະຫວ່າງສອງປະເທດລາວ-ຫວຽດນາມ

ແມ່ນໄລຍະເວລາແຫ່ງການທົດສອບຄວາມ ແໜ້ນແກ່ນແໜ້ນໜຽວ ຂອງສາຍພົວພັນລະຫວ່າງສອງປະເທດພວກເຮົາ. ເຖິງແມ່ນວ່າສະພາບແວດລ້ອມຂອງໂລກ ກໍຄືສາກົນໄດ້ຜັນແປໄປຢ່າງໄວວາສັບສົນທີ່ມີທັງກາລະໂອກາດ ແລະ ສິ່ງທ້າທາຍນາໆປະການກໍຕາມ, ແຕ່ພັກລັດ ແລະ ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າກໍໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ເພີ່ມທະວີສ້າງໃຫ້ການພົວພັນຮ່ວມມືຂອງສອງຊາດ ຍິ່ງເພີ່ມມູນຄຸນສ້າງໃຫ້ອຸດົມສົມບູນ ແລະ ໄດ້ຮັບການປັບປຸງຍົກລະດັບ ທັງທາງດ້ານປະລິມານ ແລະ ຄຸນນະພາບໃຫ້ສູງຂຶ້ນເລື້ອຍໆ. ເນື້ອໃນຂອງການຮ່ວມມືນັບມື້ເຂົ້າສູ່ລວງເລິກແທດຕົວຈິງ; ກົນໄກ ແລະ ວິທີການຕ່າງໆແມ່ນນັບມື້ຄ່ອງຕົວຍິ່ງຂຶ້ນ; ການພົວພັນຮ່ວມມືລະຫວ່າງທ້ອງຖິ່ນ, ຂະແໜງການມີປະສິດທິຜົນຫລາຍຂຶ້ນ ແລະ ຂົງເຂດຕ່າງໆນັບມື້ເປີດກວ້າງອອກເຊິ່ງນຳເອົາຜົນປະໂຫຍດຕົວຈິງມາສູ່ປະຊາຊົນສອງຊາດພວກເຮົາ. ອັນນີ້ແມ່ນສະແດງອອກໃຫ້ເຫັນລັກສະນະພິເສດຂອງການພົວພັນຮ່ວມມືແບບພິເສດມີລາວ-ຫວຽດນາມ ທີ່ໄດ້ກາຍເປັນປັດໄຈຕັດສິນໄຊຊະນະຂອງການປະຕິວັດສອງປະເທດ.

ພັກ-ລັດ ແລະ ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າມີຄວາມພາກພູມໃຈ ແລະ ທະນົງໃຈ ທີ່ໄດ້ປະກອບສ່ວນສຸດຄວາມສາມາດຂອງຕົນ ເຂົ້າໃນການຮ່ວມສຳພັນສູ້ຮົບ ແລະ ສູ້ຮົບມີໄຊລະຫວ່າງສອງປະເທດພວກເຮົາ. ການມີເສັ້ນທາງໂຮ່ຈິມິນ ລຽບສາຍພູຫລວງເບື້ອງຕາເວັນຕົກບິນຜືນແຜ່ນດິນລາວນັບຫລາຍສິບພັນກິໂລແມັດຜ່ານ 5 ແຂວງຫລາຍສິບເມືອງເປັນຮ່ອຍບ້ານແຕ່ພາກກາງໄປຮອດພາກໃຕ້ຂອງລາວ ດ້ວຍການສູນເສຍ; ການເສຍສະຫລະຢ່າງໃຫຍ່ຫລວງຂອງປະຊາຊົນລາວຍ້ອນລູກລະເບີດ, ທາດພິດເຄມີຝຸ່ນເຫລືອງຂອງສັດຕູຖອກເຫລີງເປັນຫລາຍລ້ານໂຕນ. ໄດ້ເປັນສະໜາມຮົບທີ່ດຸເດືອດທີ່ນັກຮົບທັງສອງຊາດລາວ-ຫວຽດນາມ ຮ່ວມສຳພັນກັນສູ້ຮົບບິນຈິດໃຈສາກົນອັນຜ່ອງໃສ ຖານສະຫາຍອ້າຍນ້ອງຢ່າງເດັດດ່ຽວ ໜຽວແໜ້ນ; ຢາດເຫືອ ແລະ ນ້ຳຕາ, ຢາດເລືອດ ແລະ ຊີວິດຂອງເຂົາເຈົ້າໄດ້ເຈືອຈານເຂົ້າກັນເພື່ອໄຊຊະນະ ເຊິ່ງປະທານ ໄກສອນ ພິມວິຫານ ໄດ້ສະຫລຸບວ່າ: ເສັ້ນທາງໂຮ່ຈິມິນໄດ້ຊ່ວຍໃຫ້ການປະຕິວັດປົດປ່ອຍພາກໃຕ້ຫວຽດນາມມີເງື່ອນໄຂສະດວກ ມັນກະທົບ ແລະ ສ້າງເງື່ອນໄຂໃຫ້ແກ່ການປະຕິວັດລາວ (ປຶ້ມຕາມຮອຍປະຫວັດສາດສືບສານມູນເຊື້ອບິນເສັ້ນທາງໂຮ່ຈິມິນໃນຜືນແຜ່ນດິນລາວ; ສະບັບພາສາລາວ ໜ້າທີ 163).

ຜົນງານການເຄື່ອນໄຫວ ສພຂ ຫົວພັນ ພາຍຫລັງໄດ້ຮັບການເລືອກຕັ້ງ

ທ່ານ ຄອນປະພັນ ເລືອງ ສີຈັນທອງ ຮອງປະທານ ຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ຄສຊ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ທັງເປັນຮອງປະທານ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຫົວພັນ ໃຫ້ສຳພາດໃນໂອກາດເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ຊຸດທີ IX ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ກ່າວວ່າ: ໂດຍປະຕິບັດຕາມພາລະບົດບາດ, ສິດ, ໜ້າທີ່ ໄດ້ກຳນົດໃນກົດໝາຍ.

ພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີຄັ້ງທີ IX, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ 5 ປີ (2021-2025); ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ 5 ປີ (2016-2020) ແລະ ທິດທາງແຜນການ 5 ປີ (2021-2025), ຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ, ສານປະຊາຊົນສູງສຸດ, ອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ, ອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ ແລະ ສພຊ ທີ່ IX; ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາແຜນການສ້າງ ແລະ ບັບປຸງກົດໝາຍໃນ 5 ປີ (2021-2025).

ນອກນັ້ນ, ຍັງໄດ້ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາກົງຈັກ ແລະ ບຸກຄະລາກອນຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II, ອົງການປົກຄອງແຂວງ, ເລືອກຕັ້ງຫົວໜ້າອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ, ປະທານສານປະຊາຊົນແຂວງ; ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ 5 ປີ (2016-2020) ແລະ ງົບປະມານແຫ່ງລັດ 5 ປີ (2021-2025) ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ສານປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ແຜນການ 5 ປີ (2021-2025) ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II.

I. ຜົນສຳເລັດ

1. ດ້ານນິຕິບັນຍັດສົມທົບກັບ ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງ ເປີດກອງປະຊຸມທາບທາມຮ່າງກົດໝາຍ ໄດ້ທັງໝົດ 30 ສະບັບ; ສ້າງນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍທີ່ຕິດພັນກັບແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງແຂວງ ເຊິ່ງປະຈຸບັນນີ້ ກຳລັງຄົ້ນຄວ້າ ຈຳນວນ 1 ສະບັບ ຄື: ຮ່າງຂໍ້ຕົກລົງຂອງເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການປະເມີນລາຄາທີ່ດິນຢູ່ແຂວງຫົວພັນ; ພ້ອມນັ້ນ ກໍໄດ້ສົມທົບກັບພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເອົາໃຈໃສ່ໃນການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳຕ່າງໆ ໂດຍຕິດພັນກັບການລົງໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ.

2. ດ້ານການຕົກລົງບັນຫາສຳຄັນຂອງຊາດ ແລະ ຂ້ອງທ້ອງຖິ່ນ

- ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກ ຂອງ ສພຊ ຊຸດທີ IX ແລະ ສພຂ ຫົວພັນ ຊຸດທີ II ໃນການຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນາ ປະກອບຄຳຄິດເຫັນດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງຕໍ່ກັບບັນຫາສຳຄັນຕ່າງໆຂອງຊາດ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ເປັນຕົ້ນແມ່ນການພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາກົງຈັກ ແລະ ບຸກຄະລາກອນຂອງສພຊ ຊຸດທີ IX, ເລືອກຕັ້ງເອົາປະທານປະເທດ, ຮອງປະທານປະເທດ, ເລືອກຕັ້ງຫົວໜ້າອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ, ປະທານສານປະຊາຊົນສູງສຸດ, ປະທານອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ, ປະທານອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ, ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາກົງຈັກ ແລະ ບຸກຄະລາກອນຂອງລັດຖະບານ ຊຸດທີ IX; ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ຄັ້ງທີ VIII ແລະ ແຜນງົບປະມານ 5 ປີ (2016-2020) ແລະ ແຜນ



ຖະບານ ກ່ຽວກັບແຜນຍຸດທະສາດການໄຜຜ້າ ຂອງ ສປປລາວ ປີ (2021-2030); ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານ ກ່ຽວກັບວິໄສທັດການພັດທະນາເສດຖະກິດ ດິຈິຕອນແຫ່ງຊາດ ໄລຍະ 20 ປີ (2021-2040), ຍຸດທະສາດຖະກິດດິຈິຕອນແຫ່ງຊາດ 5 ປີ (2021-2025); ພ້ອມນັ້ນ, ກໍໄດ້ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ 5 ປີ (2016-2020) ແລະ ງົບປະມານແຫ່ງລັດ 5 ປີ (2021-2025) ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ສານປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ແຜນການ 5 ປີ (2021-2025) ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II.

- ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະໄໝວິສາມັນ ເທື່ອທີ 1 ຂອງສພຊ ຊຸດທີ IX ໃນການຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນາ ປະກອບຄຳຄິດເຫັນໃສ່ສອງວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ ການເງິນ ແລະ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ແລະ ບັນຫາອື່ນໆ;

- ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງສພຊ ແລະ ສພຂ ປະກອບຄຳຄິດ-ຄຳເຫັນໃສ່ບັນຫາຕ່າງ ຢ່າງຈັກ ແລະ ບຸກຄະລາກອນຂອງສພຊ ຊຸດທີ IX, ເລືອກຕັ້ງເອົາປະທານປະເທດ, ຮອງປະທານປະເທດ, ເລືອກຕັ້ງຫົວໜ້າອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ, ປະທານສານປະຊາຊົນສູງສຸດ, ປະທານອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ, ປະທານອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ, ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາກົງຈັກ ແລະ ບຸກຄະລາກອນຂອງລັດຖະບານ ຊຸດທີ IX; ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ 5 ປີ (2016-2020) ແລະ ງົບປະມານແຫ່ງລັດ 5 ປີ (2021-2025) ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ສານປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ແຜນການ 5 ປີ (2021-2025) ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II.

- ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະໄໝວິສາມັນ ເທື່ອທີ 1 ຂອງສພຊ ຊຸດທີ IX ລົງເຜີຍແຜ່ໃນ 10 ເມືອງ 78 ຈຸດ, ກວມເອົາ 76 ບ້ານ, 10 ເທດສະບານ ແລະ 1 ກອງພັນ ມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 10,125 ຄົນ ຍິງ 4,466 ຄົນ ແລະ ຍັງໄດ້ລະດົມເຄື່ອງຊ່ວຍເຫລືອ ມອບໃຫ້ອົງການປົກຄອງບ້ານ, ປະຊາຊົນຜູ້ທຸກຍາກ ແລະ ຄອບຄົວທີ່ຖືກຜົນກະທົບຈາກອັກຄີໄຟ ລວມເປັນມູນຄ່າທັງໝົດ 65.900.000 ກີບ.

II. ດ້ານຄົງຄ້າງ, ຂໍສະດວກ, ຂໍຫຍຸ້ງຍາກ

ກ. ດ້ານຄົງຄ້າງ.
ການປະສານສົມທົບກັບພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ທາບທາມ ແລະ ປະກອບຄຳເຫັນຕໍ່ຮ່າງກົດໝາຍ ບາງຄັ້ງຍັງເຮັດໄດ້ບໍ່ທັນເລິກເຊິ່ງ ແລະ ກວ່າງຂວາງເທົ່າທີ່ຄວນ;

1) ການເກັບກຳຂໍ້ມູນ ແລະ ບັນຫາທີ່ຈຳເປັນຕ່າງໆ ເພື່ອຊຸກຍູ້ໃຫ້ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ ຍັງບໍ່ທັນເຮັດໄດ້

ຢ່າງປົກກະຕິ ແລະ ກວ່າງຂວາງ;
2) ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາລະບົດບາດ ໃນການຕິດຕາມກວດກາ ຢູ່ພື້ນທີ່ຕົວຈິງ ຍັງເຮັດໄດ້ໜ້ອຍ, ບໍ່ທັນເປັນປົກກະຕິ ແລະ ຕໍ່ເນື່ອງ.
ຂ. ຂໍສະດວກ, ຂໍຫຍຸ້ງຍາກ
1) ຂໍສະດວກ
- ມີລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ເປັນບ່ອນອີງໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການເຄື່ອນໄຫວຕາມສິດ, ພາລະບົດບາດ ຂອງຕົນ;
- ໄດ້ຮັບທິດຊີ້ນຳຈາກຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ຕໍ່ກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ຊຸກຍູ້ນຳພາ-ຊີ້ນຳ ຢ່າງໃກ້ສິດ ສາມາດເຮັດໃຫ້ການເຄື່ອນໄຫວມີຜົນສຳເລັດໃນຫລາຍດ້ານ;
- ຄສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ປຸງແບບແຜນວິທີເຮັດວຽກ, ມີການແບ່ງວຽກ, ແບ່ງຄວາມຮັບຜິດຊອບ ແລະ ມີຄວາມເປັນເອກະພາບກັນແຕ່ຫົວຫນ້າ;

- ເປັນເຈົ້າການປະສານສົມທົບ ກັບພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຄົ້ນຄວ້າຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳຂອງປະຊາຊົນ ຈຳນວນທັງໝົດ 13 ສະບັບ, ມາຮອດປະຈຸບັນນີ້ ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ແກ້ໄຂສຳເລັດ 100%;

- ລົງພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ນຳເອົາຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມ ຄັ້ງປະຖົມມະລືກ, ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 2, ສະໄໝວິສາມັນ ເທື່ອທີ 1 ຂອງສພຊ ຊຸດທີ IX ລົງເຜີຍແຜ່ໃນ 10 ເມືອງ 78 ຈຸດ, ກວມເອົາ 76 ບ້ານ, 10 ເທດສະບານ ແລະ 1 ກອງພັນ ມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 10,125 ຄົນ ຍິງ 4,466 ຄົນ ແລະ ຍັງໄດ້ລະດົມເຄື່ອງຊ່ວຍເຫລືອ ມອບໃຫ້ອົງການປົກຄອງບ້ານ, ປະຊາຊົນຜູ້ທຸກຍາກ ແລະ ຄອບຄົວທີ່ຖືກຜົນກະທົບຈາກອັກຄີໄຟ ລວມເປັນມູນຄ່າທັງໝົດ 65.900.000 ກີບ.

III. ວຽກງານຈຸດສຸມໃນຕໍ່ໜ້າ

- ສືບຕໍ່ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສຳມະນາທາບທາມຮ່າງກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍຕ່າງໆ ໃຫ້ລະອຽດ, ເລິກເຊິ່ງ ພ້ອມທັງຊຸກຍູ້ອົງການປົກຄອງເອົາໃຈໃສ່ຊຸກຍູ້ນຳພາ-ຊີ້ນຳ ຢ່າງໃກ້ສິດ ສາມາດເຮັດໃຫ້ການເຄື່ອນໄຫວມີຜົນສຳເລັດໃນຫລາຍດ້ານ;
- ຄສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ປຸງແບບແຜນວິທີເຮັດວຽກ, ມີການແບ່ງວຽກ, ແບ່ງຄວາມຮັບຜິດຊອບ ແລະ ມີຄວາມເປັນເອກະພາບກັນແຕ່ຫົວຫນ້າ;

ສພຂ ບໍ່ທັນກົມກຽວ, ລະອຽດເລິກເຊິ່ງ, ຕິດຕາມກວດກາ ຍັງມີລັກສະນະປົນເປັນບໍ່ທັນເຮັດໄດ້ເປັນປົກກະຕິ ແລະ ຕໍ່ເນື່ອງ;
- ເນື່ອງຈາກມູມສັນຖານຂອງແຂວງຫົວພັນ ສ່ວນຫລາຍເປັນເຂດພູສູງ ຫ່ວຍເລິກ, ພື້ນຖານໂຄງລ່າງດ້ານເສັ້ນທາງສ່ວນຫລາຍບໍ່ທັນສະດວກ ເຮັດໃຫ້ການເຄື່ອນໄຫວລົງພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກຫລາຍ, ງົບປະມານຈຳກັດ.
III. ວຽກງານຈຸດສຸມໃນຕໍ່ໜ້າ
- ສືບຕໍ່ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສຳມະນາທາບທາມຮ່າງກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍຕ່າງໆ ໃຫ້ລະອຽດ, ເລິກເຊິ່ງ ພ້ອມທັງຊຸກຍູ້ອົງການປົກຄອງເອົາໃຈໃສ່ຊຸກຍູ້ນຳພາ-ຊີ້ນຳ ຢ່າງໃກ້ສິດ ສາມາດເຮັດໃຫ້ການເຄື່ອນໄຫວມີຜົນສຳເລັດໃນຫລາຍດ້ານ;
- ຄສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ປຸງແບບແຜນວິທີເຮັດວຽກ, ມີການແບ່ງວຽກ, ແບ່ງຄວາມຮັບຜິດຊອບ ແລະ ມີຄວາມເປັນເອກະພາບກັນແຕ່ຫົວຫນ້າ;



- ຄະນະປະຈຳ, ຄະນະກຳມະການ, ຄະນະເລຂາທິການ ແລະ ຂະແໜງການຊ່ວຍວຽກ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ເປັນເຈົ້າການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານຕາມພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ ແລະ ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ.
ຄ. ຂໍຫຍຸ້ງຍາກ
- ກົນໄກການປະສານງານໃນການຕິດຕາມກວດກາ ບໍ່ທັນຄ່ອງຕົວ, ການປະຕິບັດພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ລະຫວ່າງຄສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ

ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ, ບັນດາໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດ, ໂຄງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມີຄວາມຫລ້າຊ້າ ບໍ່ມີປະສິດທິພາບ, ບໍ່ປະຕິບັດຕາມສັນຍາ, ໂຄງການທີ່ສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມທຳມະຊາດ-ສັງຄົມ ແລະ ວຽກງານພັດທະນາຊຸມນະບົດລືບລ້າງຄວາມທຸກຍາກ;
- ສຸມໃສ່ຊຸກຍູ້ຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ;
- ລົງພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນຂອງ ສພຊ ແລະ ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II, ຊຸກຍູ້ ແລະ ຕິດຕາມການຜັນຜີນເສຍຫາຍ ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກໄຟຟ້າບິດທາງທຳມະຊາດ, ປຸກລະດົມການຊ່ວຍເຫລືອດ້ານຕ່າງໆ ເພື່ອນຳໄປຊ່ວຍເຫລືອບັນເທົາທຸກຂັ້ນຕົ້ນໃຫ້ແກ້ປະຊາຊົນຜູ້ປະສົບໄພບິດທາງທຳມະຊາດ, ຜູ້ທຸກຍາກຂາດເຂີນ ແລະ ອື່ນໆ;
- ເອົາໃຈໃສ່ຈັດຕັ້ງປະ

ຖານທ້ອງຖິ່ນ, ເຂດຫ່າງໄກສອກຫລີກໃຫ້ກວ່າງຂວາງ ແລະ ທົ່ວເຖິງ;
- ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 4-5 ຂອງສພຊ ຊຸດທີ IX ແລະ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4-5 ຂອງສພຂ ຊຸດທີ II ໃນການຄົ້ນຄວ້າປະກອບຄຳຄິດເຫັນ ເພື່ອພິຈາລະນາຮັບຮອງ ບັນຫາສຳຄັນຂອງຊາດ ແລະ ຂອງທ້ອງຖິ່ນ ດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ;
- ສືບຕໍ່ຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ, ແຜນພັດ

ກຳກອງປະຊຸມເຝີກອົບອົມສ້າງຄວາມເຂົ້າໃຈກ່ຽວກັບພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ.
ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຜິດຊອບທ່ານ ນາງ ພອນສະຫວັນ ສັກຕິຄຸນ ລາຍງານແຜນສະເໜີຈັດກິດຈະ

ຕິບັດແນວທາງການຕ່າງປະເທດຂອງໄພກ, ແຜນການພົວພັນຮ່ວມມືກັບຕ່າງປະເທດ ຂອງ ສພຊ, ຂອງແຂວງ, ເພື່ອເສີມຂະຫຍາຍສາຍພົວພັນ ແລະ ການຮ່ວມມືນຳບັນດາປະເທດ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ, ໂດຍສະເພາະແມ່ນບັນດາແຂວງ ສສ ຫວຽດນາມ ທີ່ມີຊາຍແດນຕິດຈອດກັນຄື: ຄສຊ ປະຈຳແຂວງເຊີນລາ, ແຂວງແຫ້ງຮວ່າ ແລະ ແຂວງເງື່ອນຕາມເງື່ອນໄຂຕົວຈິງ;

ຊົນແຂວງ. ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ ກໍໄດ້ແລກປ່ຽນຄຳຄິດເຫັນຢ່າງກົງໄປກົງມາ ເພື່ອຄວາມເປັນເອກະພາບ ແລະ ຮັບປະກັນໃຫ້ບັນດາທ່ານວຽກໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດຕາມຄາດໝາຍທີ່ໄດ້ກຳນົດ.
(ນາງ ສຸກສິມພອນ ແກ້ວແສງພະຈັນ)

ຕໍ່ຈາກໜ້າ 4...
ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ.
ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຜິດຊອບທ່ານ ນາງ ພອນສະຫວັນ ສັກຕິຄຸນ ລາຍງານແຜນສະເໜີຈັດກິດຈະ



ສຸກສະບາຍຫາຍໄລຄາ

ແມ່ຍິງຫລາຍໆທ່ານ ອາດມີຄວາມວິຕົກກັງວົນ ແລະ ຍ້ານການກວດສຸຂະພາບພາຍໃນ ໂດຍສະເພາະການກວດພະຍາດຍິງ ເພື່ອຊອກຫາພະຍາດ ແລະ ວິທີທາງປ້ອງກັນແຕ່ຫົວທີ່ ຫລາຍທ່ານເລືອກທີ່ຈະປະຕິເສດການກວດ; ດັ່ງນັ້ນ, ມື້ນີ້ຄໍລຳສຸກສະບາຍຫາຍໄລຄາ ຈຶ່ງຮວບຮວມເອົາ 7 ອາການສຳຄັນ ທີ່ຜູ້ຍິງຄວນຮູ້ ເນື່ອງຈາກມັນເປັນອາການທີ່ບັງບອກວ່າ ຮ່າງກາຍເຖິງເວລາແລ້ວທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ຜ່ານການກວດພາຍໃນມານຳສະເໜີໃຫ້ແກ່ທ່ານຜູ້ອ່ານໄດ້ຮັບຊາບ:

1. ມີເລືອດອອກທາງຊ່ອງຄອດ

ເມື່ອມີເລືອດອອກຈາກຊ່ອງຄອດໂດຍບໍ່ຮູ້ສາເຫດ ແລະ ໜັ້ນໃຈວ່າເລືອດນັ້ນບໍ່ແມ່ນເລືອດປະຈຳເດືອນ ໂດຍສະເພາະເມື່ອມີເລືອດອອກຫລັງຈາກມີເພດສຳພັນ ລວມທັງການມີເລືອດອອກເລັກໜ້ອຍຫລັງຈາກໝົດປະຈຳເດືອນ ຄວນໄປພົບທ່ານໝໍ ເພື່ອກວດພາຍໃນທັນທີ.

2. ມີອາການຜິດປົກກະຕິໃນ



ຊ່ອງຄອດ

ໂດຍປົກກະຕິແລ້ວ ການລົງຂາວຈະມີລັກສະນະໃສ ແລະ ມີສີອອກຂາວໆ ຖ້າມີອາການຜິດປົກກະຕິເຊັ່ນ: ລົງຂາວມີສີເຫລືອງປົນຂຽວ ຫລື ສີເຫລືອງຊຸ່ນ ອາດຈະເກີດຈາກເຊື້ອແບັກທີເລຍ ຖ້າຫາກລົງຂາວເປັນສີນ້ຳຕານ ອາດເກີດຈາກມີເລືອດອອກທາງຊ່ອງຄອດ.

3. ປະຈຳເດືອນບໍ່ມາ

ຫາກປະຈຳເດືອນຂາດໄປເປັນເວລາຫລາຍເດືອນ ຫລື ບໍ່ມາຕາມປົກກະຕິ ນັ້ນຖືວ່າເປັນສັນຍານເຕືອນໃຫ້ຜູ້ຍິງຄວນໄປກວດສຸຂະພາບພາຍໃນເພດຍິງເຊັ່ນດຽວກັນ.

4. ຊ່ອງຄອດມີກິ່ນ

ຖ້າຊ່ອງຄອດມີກິ່ນເໝັນເຊິ່ງອາດຈະບໍ່ເຄີຍເປັນມາກ່ອນ ເຊິ່ງກິ່ນເໝັນຈະຄ່ອຍໆຮຸນແຮງຂຶ້ນ ທ່ານຄວນກວດເບິ່ງພາຍໃນທັນທີ ໂດຍ

ສ່ວນໃຫຍ່ແລ້ວກິ່ນທີ່ຜິດປະມານ 3 ປະເພດຄື: ກິ່ນຄາວ, ກິ່ນສົ້ມ ແລະ ມີກິ່ນອັບຊິ້ນ.

5. ເຈັບທ້ອງນ້ອຍຊຳເຮື້ອ

ເມື່ອມີອາການເຈັບທ້ອງແລະປວດຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ຢູ່ບໍລິເວນທ້ອງນ້ອຍ ຕະຫລອດເວລາ ບໍ່ວ່າຈະເປັນປະຈຳເດືອນຫລືບໍ່ ແລະ ມີອາການຮຸນແຮງຂຶ້ນເລື້ອຍໆ ຄວນໄປກວດພາຍໃນທັນທີເພື່ອໃຫ້ທ່ານໝໍສາມາດກວດຫາສາເຫດຂອງອາການ ແລະ ຮັບການປິ່ນປົວໂດຍຕ່ວນ.

6. ມີບາດແຜບໍລິເວນຊ່ອງຄອດ

ບາດແຜທີ່ເກີດບໍລິເວນຊ່ອງຄອດນັ້ນ ອາດເກີດຈາກຫລາຍສາເຫດທີ່ແຕກຕ່າງກັນ ບໍ່ວ່າຈະເປັນບາດແຜບວມ ຫລື ເປັນຮອຍແປ້ວ ເຊິ່ງເກີດຈາກການອັກເສບ, ຕິດເຊື້ອຈາກການສຽດສີໃນເວລາມີເພດສຳພັນ ແລະ ເກີດຈາກຮອຍພະຍາດທີ່ມາຈາກການມີເພດສຳພັນ ໃນເບື້ອງຕົ້ນສາມາດສັງເກດບາດແຜຕົວເອງຜ່ານແວ່ນໄດ້ ຖ້າສັງເກດເຫັນມີບາດແຜຫລາຍຈຸດ ລວມທັງການອັກເສບ, ໃຄ່ບວມ, ແດງ ແລະ ຮູ້ສຶກແສບຮ້ອນໃນຊ່ອງຄອດ ຄວນໄປຫາໝໍໄວເທົ່າທີ່ຈະໄວໄດ້.

7. ມີກ້ອນຢູ່ບໍລິເວນທ້ອງນ້ອຍ

ທ່ານສາມາດສັງເກດໄດ້ດ້ວຍຕົວມັນເອງ ໂດຍການນອນລົງແລ້ວສັງເກດເບິ່ງວ່າທ້ອງໃຫຍ່ຂຶ້ນບໍ່? ຖ້າໃຫຍ່ຂຶ້ນ ໃຫ້ລອງຄຳເບິ່ງ ຫາກຮູ້ສຶກວ່າມີກ້ອນມົນໆ, ແຂງໆ ແລະ ດຸນຂຶ້ນມາ ທ່ານຄວນໄປກວດພາຍໃນໄວເທົ່າທີ່ຈະໄວໄດ້ ເພື່ອໃຫ້ທ່ານໝໍບັງມະຕິຕໍ່ມ.

ຢ່າລືມວ່າການກວດສຸຂະພາບ ແມ່ນມີຄວາມສຳຄັນຫລາຍຕໍ່ສຸຂະພາບຂອງແມ່ຍິງ ບໍ່ຕ້ອງອາຍ ແລະ ບໍ່ຕ້ອງຍ້ານເຈັບ ເມື່ອເຖິງກຳນົດເວລາກວດ ແນະນຳໃຫ້ໄປກວດເພື່ອຮູ້ວ່າສຸຂະພາບເຮົາມີຄວາມຜິດປົກກະຕິ ຫລືບໍ່ ລວມທັງການສັງເກດອາການຂ້າງເທິງນີ້ ກໍມີຄວາມສຳຄັນເຊັ່ນກັນ.

ສັນຍານເຕືອນແມ່ຍິງ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງໂດຍ: ສາວແວ່ນ



ທັກທາຍ ລະບາຍ # ສາວຈິມ

(ເລື່ອງເບິ່ງ ເວົ້າແບບກັນເອງ ບໍ່ເຄິ່ງຜິດທຶກ)

* ຊົມເຊີຍລັບສ້າງຕັ້ງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ ທີ່ເກົ່າລະໜູນຮຽນມາບັນລັບຄົບຮອບ 67 ປີ ໃນວັນທີ 20 ກໍລະກົດ ທີ່ລະເດີງນີ້ ບັດນີ້ຍິງລາວກ້າວ ທຽບເທົ່າຮັບຊາຍ ການງານມອບໜາຍ ດັ່ງດຽວສະເໜີດ້າມ ຫຼັງຈັດທະນະທຳພ້ອມ ຍິງ-ຊາຍຄຽງຄູ່ ທັງຄູ່ຊູ່ຊ່ວຍຊ່ວຍ ຄອບຄົວໜັບຫຼັງສະເໜີ ນັ້ນແລ້ວ!

* ດ່ານສາກົນຊົມມິດຕະພາບ II (ສະຫວັນນະເຂດ-ມຸກດາທານ) ທົດລອງເກັບຄ່າບໍລິການຜ່ານລະບົບທະນາຄານພັດທະນາລາວວ່າກັດ ເພື່ອອ່ານລາຍຮັບສະດວກແກ່ຜູ້ໃຊ້ບໍລິການເຂົ້າ-ອອກ ໂດຍສະເພາະແມ່ນລະບົບການຈັດເກັບລາຍຮັບແບບດ່ວງໄວ-ໄວ້ໃສ ແລະ ກອດສອບຄົນໄດ້ ພ້ອມທັງຮັບປະກັນຄວາມປອດໄພ ຂໍໃຫ້ແຜນຮຽນນີ້ ສຳເລັດດັ່ງຄາດຫວັງ ຫາຍເກັບລາຍຮັບແບບລວມສູບ ບ່ອນດຽວພັກກວາງໄວ້ ຂໍໃຫ້ລົງຈັງຕັ້ງ ປະຕິບັດຂະຫຍາຍທົ່ວ ດ່ານສາກົນໃຫຍ່ນ້ອຍ ຄົງດີແທ້ແນ່ນອນ ທ່ານເວີຍ!

* ຖາມຂ່າວເບື້ອງ ກຳລ່າຍ ສພຊ ຫຼັງ 18 ແຂວງເປັນແນວໃດບໍ່ ການກະກຽມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເສື້ອທີ 3 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງໃບຫ້ວປະເທດ ມີເຫດການໃດຕົ້ນເຕັ້ນ ຍ່ຍັ້ນມາຫາ ກົມສື່ມວນຊົນຂອງສະພາ ເປັດເຜີຍຂໍ້ມູນອ້າງແບ່ເດີ ພໍຮູ້ໄດ້ນຳສະເໜີໃຫ້ ປວງຊົນໄດ້ອ່ານ ເກັບຜັງງາງເອກອ້າງ ແຜນການວາງຕໍ່ໜ້າ ປະຊາໄດ້ຊື່ມຊົມ ທ່ານເວີຍ!

ຊອບຍັ້ມ # ແວ່ນຕູ້ງ



ສາລາກະວີ

ດັ່ງດວງຈຳປາ

(ມອບແດ່ວັນສ້າງຕັ້ງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ ຄົບຮອບ 67 ປີ 20 ກໍລະກົດ 1955-20 ກໍລະກົດ 2022)

ໂດຍ: ແກ້ວຕາວັນ ທຳມະວົງ

* ຈຳປາຍິນຢູ່ຍັ້ງ ຜ່ານຫ່າຝົນໂຮຍຮຳ ຈຳປາຍັງທົນໄດ້ ຕະການຕາເອກອ້າງ

ມາແຕ່ບູຮານ ແດດເຜົາຜານໄໝ້ ໃບຂຽວງອຍງ່າ ກາງອ້າອາບສຸລີ

* ສະຕຣິລາວປຸນປຽບດ້ວຍ ການເວລາລາໄລ ຍັງຊື່ຕົງຍິນໝັ້ນ ໃຈບໍ່ຜັນປ່ຽນປັ້ນ

ດວງດອກຈຳປາ ຜ່ານໄປຫລາຍມື້ ທົນທານມີໄຫວຫວັ້ນ ຫັນໜ້າໜ່າຍໜີ

* ຫລາຍຜັນປີທີ່ເຈົ້າ ຖືກຜູ້ຄົນເຂົາຖື ສິ້ນຄ່າຄຸນຄວນໄດ້ ເຈົ້າກໍຍັງຢູ່ໄດ້

ຂົມຂຶ້ນຍິນທົນ ດັ່ງດຽວຂອງຫລິ້ນ ຄືຊາຍທຽມເທົ່າ ໃຈສູ່ບໍ່ຖອຍ

* ບັດນີ້ສະຕຣິລາວທົ່ວໜ້າ ຢູ່ໃນຫລາຍອົງກອນ ໜັກໜາຍິງລາວສູ່ ບໍ່ໄດ້ແນມສ່ອງລ້າ ນອນເອົາຂາກ່າຍຫ້າງ

ມີສິດເທົ່າທຽມຊາຍ ບ່ອນໃດມີໜ້າ ຮຽງຊາຍຄຽງຄູ່ ຫລືເສີຍນຶ່ງເບິ່ງດາຍ

* 20 ກໍລະກົດ ຍ່າງຍ້າຍ ຂໍສິ່ງພອນໄຊເຖິງ ຢ່າໄດ້ໜອງໜາງເສົ້າ ໃຫ້ຍິນງາມຢູ່ໝັ້ນ ດັ່ງຈຳປາກີບອ້າ ຕະການເອ້ຊາດລາວ ນັ້ນທ້ອນ!

ເລື່ອງ: ຮ່າບໍ່ອ່າ

ຊາຍໜຸ່ມຄົນໜຶ່ງຕາຍອັນເສບຢາເສບຕິດເກີນຂະໜາດ ຫລັງຈາກ ຕາຍໄປຈຶ່ງໄດ້ໜັບນາຮັກ ແລະໄດ້ພໍ່ຄ້າຍພິບານຈຶ່ງຖາມວ່າ - ຊາຍໜຸ່ມ: ມີກັບຊາບໍ່ທ່ານ? (ລ່າຍພິບານເອົາຊາໃຫ້ກ່າໜຶ່ງ) - ຊາຍໜຸ່ມ: ມີເລັຍຮ່າຊາບໍ່? (ລ່າຍພິບານ ເອົາເລັຍໃຫ້ເຕັບບັກເທິງ) - ຊາຍໜຸ່ມ: ມີກັບໄພບໍ່ທ່ານ? - ຍິນພິບານ: ເສຍໃຈຢູ່ນັ້ນບໍ່ມີກັບໄພ ມີແຕ່ໄພຢູ່ກັ້ນ ໜັບນາຮັກ - ຊາຍໜຸ່ມ: ຮ່າບໍ່ອ່າ



ຄະຕິເຕືອນໃຈ

ດອກຂະຍອມ

ຮັກເມຍໃຫ້ໜັບວ່າ ຢາກເຫັນຮ່າໃຫ້ໜັບປ້ອຍໜັບເອນ

ສະຫະພັນ...

ລາວບັນດາເຜົ່າ ໃຫ້ແມ່ຍິງໄດ້ຮັບການ ພັດທະນາ, ມີຄວາມສະໝັບສະໜູນຢ່າງ ຊາຍ ແລະ ຖືແມ່ຍິງເປັນພາກສ່ວນ ໜຶ່ງໃນກຳລັງແຮງປະກອບສ່ວນໃນ ວຽກງານສຳຄັນຂອງຝັກ ແລະ ລັດ ເປັນຕົ້ນທາງດ້ານການເມືອງ, ເສດຖະ ກິດ, ວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ກໍຄືການ ສ້າງສາ ແລະ ພັດທະນາປະເທດຊາດ.

ແມ່ຍິງລາວບັນດາເຜົ່າ ເວົ້າ ລວມ, ເວົ້າສະເພາະ ຂ້າພະເຈົ້າເອງ ແມ່ນມີຄວາມຮູ້ບຸນຄຸນຢ່າງລົ້ນເຫລືອ ທີ່ຝັກໄດ້ມີການຊີ້ນຳ-ນຳພາ ໃຫ້ແມ່ ຍິງລາວພວກເຮົາ ໄດ້ມີສອງວັນປະ ຫວັດສາດຂອງຕົນນັ້ນກໍຄື: ວັນທີ 8 ມີນາ ວັນແມ່ຍິງສາກົນ ແລະ ວັນທີ 20 ກໍລະກົດ ເຊິ່ງເປັນວັນສ້າງຕັ້ງອົງ ການຈັດຕັ້ງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ. ໃນ ຕະຫລອດໄລຍະ 67 ປີຜ່ານມາ, ຝັກ ແລະ ລັດ ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ສ້າງເງື່ອນໄຂ ແລະ ຈັດຕັ້ງການສະເຫລີມສະຫລອງ, ສ້າງກິດຈະກຳຕ່າງໆ ເພື່ອປຸກຈິດສຳ ນຶກໃນສອງວັນປະຫວັດສາດດັ່ງກ່າວ ເປັນຂະບວນການພັດທະນາໃນທົ່ວ ປະເທດ.

ເນື່ອງໃນໂອກາດຂ່າວນັບຮັບ ຕ້ອນ ແລະ ສະເຫລີມສະຫລອງວັນ ສ້າງຕັ້ງອົງການຈັດຕັ້ງສະຫະພັນແມ່ ຍິງລາວ ວັນທີ 20 ກໍລະກົດ ຄົບຮອບ 67 ປີ ໃນປີນີ້ ສູນກາງສະຫະພັນແມ່ ຍິງລາວ ກໍໄດ້ມີການເຄື່ອນໄຫວ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຜູ້ແທນແມ່ຍິງລາວທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ VIII ກໍຄືມະຕິກອງປະຊຸມວິສາມັນ ຄົບຄະນະບໍລິ ຫານງານສູນກາງສະຫະ ພັນແມ່ຍິງລາວ ຄັ້ງທີ VIII, ແຜນດຳ ເນີນງານຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນ ກາງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ ໄລຍະ 2021-2025 ເຂົ້າສູ່ການຈັດຕັ້ງປະ ຕິບັດຢ່າງມີຈຸດສຸມ. ໄປຄຽງຄູ່ກັບຜົນ ສຳເລັດຂອງສູນກາງສະຫະພັນແມ່ຍິງ ນັ້ນ ສະຫະພັນແມ່ຍິງສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນໜຶ່ງປີຜ່ານມາ ກໍໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ຈັດ ຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມ ໃຫຍ່ຜູ້ແທນແມ່ຍິງລາວທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ VIII, ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ IV ຂອງອົງຄະນະຝັກສະພາ ແຫ່ງຊາດ ແລະ ມະຕິກອງປະຊຸມ ໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ V ຂອງສະຫະພັນແມ່ຍິງ ສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍຄືການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 3 ດີ ຂອງສູນກາງສະ ຫະພັນແມ່ຍິງລາວ ຕິດພັນກັບການ ປະຕິບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນຮັກຊາດ ແລະ ພັດ ທະນາ ແລະ ປະຕິບັດຄຳຂວັນວັນ ແມ່ຍິງລາວ ປີ 2022 “ພັດທະນາ ຄວາມສະໝັບສະໜູນຢ່າງຊາຍຕິດພັນກັບ ການພັດທະນາປະເທດຊາດ” ເຊິ່ງມີ ຜົນສຳເລັດພົ້ນເດັ່ນໃນຫລາຍດ້ານ ຄື:

ການນຳພາດ້ານການເມືອງ- ແນວຄິດ: ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ສຶກສາອົບ ຮົມການເມືອງ-ແນວຄິດ ໃຫ້ສະມາ ຊິກສະຫະພັນແມ່ຍິງດ້ວຍຫລາຍຮູບ ການທີ່ສອດຄ່ອງກັບຈຸດພິເສດຂອງ ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຈັດຕັ້ງ ແລະ ຊຸກ ຍູ້ສະມາຊິກສະຫະພັນແມ່ຍິງເຂົ້າຮ່ວມ ເຊື່ອມຊຶມແນວທາງ, ນະໂຍບາຍ ແລະ ມະຕິ, ຄຳສັ່ງ, ຄຳແນະນຳຂອງຝັກ,

ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ IV ຂອງ ອົງຄະນະຝັກສະພາແຫ່ງຊາດ, ຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນ ແມ່ຍິງລາວທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ VIII ກໍ ຄືມະຕິກອງປະຊຸມວິສາມັນຄົບຄະນະ ບໍລິຫານງານສູນກາງສະຫະພັນແມ່ຍິງ ລາວ ຄັ້ງທີ VIII ມະຕິກອງປະຊຸມຄົບ ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງສະຫະພັນ ແມ່ຍິງລາວ ແລະ ມະຕິກອງປະຊຸມ ໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ V ຂອງສະຫະພັນແມ່ຍິງ ສະພາແຫ່ງຊາດ, ເຊື່ອມຊຶມມູນເຊື້ອ ປະຫວັດສາດສຳຄັນຂອງຝັກ, ຂອງ ຊາດ, ຄຸນລັກສະນະທີ່ເປັນມູນເຊື້ອ ຂອງແມ່ຍິງບັນດາເຜົ່າ, ຮິດຄອງປະ ເພນີອັນດີງາມຂອງຊາດ, ຊຸກຍູ້ສະມາ ຊິກແມ່ຍິງຮຳຮຽນເອົາຄຸນສົມບັດສິນ ທຳປະຕິວັດອັນດີງາມຂອງພະນັກງານ ປະຕິວັດອາວຸໂສ, ເປັນເຈົ້າການປະຕິ ບັດແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງຝັກ, ກິດ ໝາຍຂອງລັດ ແລະ ກິດລະບຽບຂອງ ສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວຢ່າງເຂັ້ມງວດ.

ຜ່ານການສຶກສາອົບຮົມການ ເມືອງ-ແນວຄິດ ເຮັດໃຫ້ສະມາຊິກສະ ຫະພັນແມ່ຍິງ ມີຄວາມອຸ່ນຮຸ່ນທຸ່ນ ທ່ຽງ, ເຊື່ອໝັ້ນຕໍ່ການນຳພາຂອງຝັກ, ມີຄວາມເປັນເອກະພາບສູງຕໍ່ແນວທາງ ປ່ຽນແປງໃໝ່ຮອບດ້ານທີ່ມີຫລັກ ການຂອງຝັກຮູ້ ຈຳແນກມິດສັດທຳໄດ້ ຢ່າງຈະແຈ້ງ ແລະ ແກ້ໄຂປາກົດການ ຫຍໍ້ທີ່ຕ່າງໆທີ່ເກີດຂຶ້ນ, ມີຄວາມສາ ມັກຄີຮັກແພງ, ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບ ແລະ ເຮັດສຳເລັດໜ້າທີ່ການເມືອງທີ່ ການຈັດຕັ້ງມອບໝາຍໄດ້ເປັນຢ່າງດີ; ເອົາໃຈໃສ່ການນຳພາດ້ານການຈັດຕັ້ງ ແລະ ລະບອບແບບວິທີເຮັດວຽກ ເພື່ອໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບກົງຈັກການຈັດ ຕັ້ງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ມີການເຄື່ອນໄຫວທີ່ຄ່ອງຕົວ ແລະ ມີຄຸນນະພາບ; ພິເສດ, ສະຫະ ພັນແມ່ຍິງ ໄດ້ຮ່ວມກັບຄອບຄົວຄະ ນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ສ້າງຕັ້ງກອງ ທຶນຊ່ວຍເຫລືອສັງຄົມຂອງສະພາແຫ່ງ ຊາດ ແລະ ໄດ້ແຕ່ງຕັ້ງກອງເລຂາຊ່ວຍ ວຽກ ພ້ອມທັງຄົ້ນຄວ້າສ້າງລະບຽບ ການຄຸ້ມຄອງການເຄື່ອນໄຫວຂອງ ກອງທຶນດັ່ງກ່າວ.

ພ້ອມນັ້ນ, ກໍໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ ຄັ້ງທີ VIII, ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ IV ຂອງອົງຄະນະຝັກສະພາ ແຫ່ງຊາດ ແລະ ມະຕິກອງປະຊຸມ ໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ V ຂອງສະຫະພັນແມ່ຍິງ ສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍຄືການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 3 ດີ ຂອງສູນກາງສະ ຫະພັນແມ່ຍິງລາວ ຕິດພັນກັບການ ປະຕິບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນຮັກຊາດ ແລະ ພັດ ທະນາ ແລະ ປະຕິບັດຄຳຂວັນວັນ ແມ່ຍິງລາວ ປີ 2022 “ພັດທະນາ ຄວາມສະໝັບສະໜູນຢ່າງຊາຍຕິດພັນກັບ ການພັດທະນາປະເທດຊາດ” ເຊິ່ງມີ ຜົນສຳເລັດພົ້ນເດັ່ນໃນຫລາຍດ້ານ ຄື:

ສຳລັບວຽກງານປົກປ້ອງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງສະມາຊິກສະ ຫະພັນແມ່ຍິງ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມຄົ້ນຄວ້າ ທາຍທາມເປົ້າໝາຍເຂົ້າສະໝັກໃນຄະ ນະບໍລິຫານງານສູນກາງສະຫະພັນແມ່ ຍິງລາວ ສະໄໝທີ VIII, ຄະນະຝັກ



ສະພາແຫ່ງຊາດ ສະໄໝທີ IV ແລະ ຄະນະໜ່ວຍຝັກຮາກຖານສະພາແຫ່ງ ຊາດ, ເຂົ້າຮ່ວມຄົ້ນຄວ້າພະນັກງານ ນຳພາ-ຄຸ້ມຄອງຕຳແໜ່ງບໍລິຫານປະ ເພດຕ່າງໆຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ, ຄົ້ນ ຄວ້າ ແລະ ປະກອບຄຳເຫັນຕໍ່ມະຫາ ຊົນກ້າວໜ້າ ທີ່ສະເໜີເຂົ້າເປັນສະມາ ຊິກຝັກ ຫລື ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ອື່ນ; ເປັນເຈົ້າການປົກປ້ອງສິດຜົນປະ ໂຫຍດຂອງແມ່ຍິງ ແລະ ເດັກນ້ອຍ ໂດຍສະເພາະການປະຕິບັດນະໂຍບາຍ ຕໍ່ພະນັກງານເພດຍິງໃນເວລາເຈັບ ເປັນ, ເກີດລູກ ແລະ ນະໂຍບາຍອື່ນ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍແລະ ລະບຽບການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ທ່ານໄດ້ກ່າວຕື່ມອີກວ່າ: ສຳ ລັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 3 ດີ ຂອງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ ແມ່ນ ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ໃນການຊີ້ນຳ-ນຳພາ, ສຶກສາອົບຮົມ, ເຜີຍແຜ່ເອກະສານຄຳ ແນະນຳ ແລະ ແຜນການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 3 ດີ ໃຫ້ຄະນະໜ່ວຍ ຮາກຖານ ແລະ ສະມາຊິກສະຫະພັນ ແມ່ຍິງ ໃຫ້ຮັບຮູ້, ເຊື່ອມຊຶມ, ເຂົ້າໃຈ ແລະ ເປັນເອກະພາບໃນການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດຄຳຂວັນ ແລະ ຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 3 ດີ ໂດຍຖືເອົາຜົນສຳເລັດໃນການຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານວິຊາສະເພາະ ແລະ ຂໍ້ແຂ່ງຂັນຮັກຊາດ ແລະ ພັດທະ ນາ ເຊິ່ງຜ່ານການສະຫລຸບຕີລາຄາຂະ ບວນການແຂ່ງຂັນ 3 ດີ ໃນປີ 2021 ສະມາຊິກສະຫະພັນແມ່ຍິງເຂົ້າຮ່ວມ ແຂ່ງຂັນ ຈຳນວນ 164 ສະຫາຍ, ສາ ມາດເລືອກໄດ້ສະມາຊິກສະຫະພັນແມ່ ຍິງເປັນບຸກຄົນ 3 ດີ ປະເພດ I ໄດ້ 146 ສະຫາຍ; ບຸກຄົນ 3 ດີ ປະເພດ II ໄດ້ 8 ສະຫາຍ; ດ້ານວຽກງານຂະ ບວນການ ໄດ້ນຳພາ ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມ ສ້າງຂະບວນການໃນວັນສຳຄັນຕ່າງໆ ດ້ວຍຫລາຍຮູບການ ເປັນຕົ້ນຈັດຕັ້ງ ການໄປມອບເຄື່ອງຊ່ວຍເຫລືອໃຫ້ ຄົນພິການ, ເຂົ້າຮ່ວມໄປມອບເຄື່ອງ ອຸປະໂພກ-ບໍລິໂພກຊ່ວຍເຫລືອສູນ ກັກກັນ ແລະ ຈຳກັດບໍລິເວນພະຍາດ ໂຄວິດ-19, ຊ່ວຍທະຫານຊາຍແດນ, ໂຮງໝໍສູນກາງ ແລະ ໂຮງໝໍພາກສະ ຫາມ ແລະ ບັນດາແຂວງຕ່າງໆ ທີ່ໄດ້ ຮັບຜົນກະທົບຈາກການແຜ່ລະບາດ ຂອງພະຍາດໂຄວິດ 19 ແລະ ໄພທຳ ມະຊາດ.

ໃນຕອນທ້າຍ, ທ່ານຍັງໄດ້ ໃຫ້ຮູ້ກ່ຽວກັບວຽກງານຈຸດສຸມ ປີ 2022 ວ່າ: ເພື່ອສືບຕໍ່ສິ່ງເສີມຈຸດດີ ແລະ ບຸກບັນໃຫ້ມີການຫັນປ່ຽນທີ່ຕັ້ງ

ໜ້າ ທັງເປັນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະ ຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງ ຝັກ, ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ IV ຂອງອົງຄະນະຝັກສະພາແຫ່ງຊາດ, ມະ ຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ V ຂອງສະ ຫະພັນແມ່ຍິງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ຮັບປະກັນໃຫ້ແກ່ການປະຕິບັດພາລະ ບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງສະມາ ຊິກສະຫະພັນແມ່ຍິງ ໃຫ້ມີການເຄື່ອນ ໄຫວຢ່າງມີຈຸດສຸມ ຈຶ່ງໄດ້ກຳນົດທິດ ທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວໃນປີ 2022 ດັ່ງນີ້:

- 1. ສືບຕໍ່ສຶກສາອົບຮົມການ ເມືອງແນວຄິດ ໃຫ້ສະມາຊິກແມ່ຍິງ ມີຄຸນທາດການເມືອງໜັກແໜ້ນ, ມີ ຄຸນສົມບັດສິນທຳປະຕິວັດ, ມີນຳໃຈ ເສຍສະຫລະ, ມີແບບແຜນດຳລົງຊີວິດ ປອດໃສຂາວສະອາດ, ບຸກບັນພັດທະ ນາຕົນເອງ;
- 2. ຈັດຕັ້ງການເຊື່ອມຊຶມ,

ເຜີຍແຜ່ແນວທາງນະໂຍບາຍ, ຄຳສັ່ງ, ມະຕິຂອງຝັກ, ຂອງຄະນະບໍລິຫານ ງານຝັກສະພາແຫ່ງຊາດ, ມະຕິກອງ ປະຊຸມໃຫຍ່ແມ່ຍິງລາວທົ່ວປະເທດ ແລະ ມະຕິກອງປະຊຸມ ຄົບຄະນະບໍລິ ຫານງານສູນກາງສະຫະພັນແມ່ຍິງ ລາວ ແລະ ລະບຽບການຂອງສູນກາງ ສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ; ເຜີຍແຜ່ຄຳ ຊຶກສະຫະພັນແມ່ຍິງ ໃຫ້ມີການເຄື່ອນ ໄຫວວັນຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 3 ດີ ໃຫ້ແກ່ສະ ມາຊິກສະຫະພັນແມ່ຍິງ ໃຫ້ຮັບຮູ້, ເຂົ້າໃຈ ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ແກ່ການ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກັບຂະບວນການຮັກ ຊາດ ແລະ ພັດທະນາ ພ້ອມທັງສະ ຫລຸບປະເມີນການປະຕິບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 3 ດີ ໃນແຕ່ລະໄລຍະໃຫ້ຖືກຕ້ອງກັບ ຕົວຈິງ;

- 3. ເອົາໃຈໃສ່ເກັບກຳຂໍ້ມູນ, ຜົນງານການເຄື່ອນໄຫວຂອງສະມາ ຊິກສະຫະພັນແມ່ຍິງ ເພື່ອນຳສະເໜີຕໍ່

ຄະນະຝັກໃນການປະຕິບັດນະໂຍບາຍ ຍ້ອງຍໍສັນລະເສີນຢ່າງເໝາະສົມ, ສືບ ຕໍ່ປະຕິບັດນະໂຍບາຍ ໃຫ້ສະມາຊິກ ແມ່ຍິງຕາມເງື່ອນໄຂ ແລະ ຄວາມສາ ມາດຕົວຈິງໃນເວລາທີ່ມີຄວາມຫຍຸ້ງ ຍາກ, ເຈັບເປັນ, ເກີດລູກ, ເສຍຊີວິດ ແລະ ອື່ນໆ;

- 4. ເອົາໃຈໃສ່ເຕົ້າໂຮມ ຄວາມສາມັກຄີເອື້ອຍນ້ອງແມ່ຍິງ ໃຫ້ ມີຄວາມໜັກແໜ້ນ, ມີຈິດໃຈຊ່ວຍ ເຫລືອເພື່ອແຜ່ ເຊິ່ງກັນແລະກັນ;
- 5. ສືບຕໍ່ສ້າງຂະບວນການ ຕ່າງໆໃຫ້ມີເນື້ອໃນໜັກແໜ້ນເປັນ ຂະບວນ ເຂົ້າຮ່ວມເຄື່ອນໄຫວກັບຄະ ນະກອງທຶນຊ່ວຍ ເຫລືອສັງຄົມຂອງ ສະພາແຫ່ງຊາດ, ເຂົ້າຮ່ວມເຄື່ອນ ໄຫວຂະບວນການຕ່າງໆກັບຄະນະຝັກ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນທີ່ເປັນພາຄີ ແລະ ສູນກາງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ ຈັດຂຶ້ນ, ຊຸກຍູ້ໜ່ວຍຮາກຖານສ້າງ ຕັ້ງຄັງສະສົມຕົນ ເພື່ອຊ່ວຍສະມາຊິກ ພາຍໃນໜ່ວຍ.

ໃນໂອກາດວັນສ້າງຕັ້ງອົງ ການຈັດຕັ້ງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ ທ່ານຍັງໄດ້ອວຍໄຊໃຫ້ພອນໃຫ້ແກ່ ບັນດາທ່ານການນຳຝັກ-ລັດທີ່ເປັນ ເພດຍິງ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະ ມາຊິກແມ່ຍິງທົ່ວສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ແມ່ຍິງລາວບັນດາເຜົ່າໃນທົ່ວປະ ເທດ ຈຶ່ງມີສະພາບເຂັ້ມແຂງ ມີພາລະ ນາໄລສົມບູນ, ສືບຕໍ່ປະຕິບັດສອງ ໜ້າທີ່ຍຸດທະສາດ ປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາປະເທດຊາດ ມີຜົນສຳເລັດໃນ ໜ້າທີ່ວຽກງານອັນມີກຽດຂອງຕົນ.



ຄົນລາວເຮົາມີພາສາເຕືອນ ຄົນທີ່ມີອຳນາດວາດສະໜາບໍ່ໃຫ້ຫລົງ ໂຕເອງວ່າ: ເຫັນວ່າໄດ້ຂີ່ຊ້າງກັງຮົ່ມ ເປັນພະຍາ ຢ່າໄດ້ລືມຊາວນາຜູ້ຂີ່ຄວາຍ ຜູ້ນຳ ຫລື ຜູ້ບໍລິຫານ ຄື ນັກປະຍຸກຄວາມຮູ້ຫລາຍສາຂາເປັນ ເຄື່ອງມືໃນການບໍລິຫານຄົນ-ບໍລິຫານ ງານ ເພື່ອໃຫ້ສຳເລັດຕາມແຜນທີ່ວາງ ໄວ້; ຖ້າຜູ້ບໍລິຫານຫາກຂາດສະຕິ ບັນຍາ ບໍ່ສາມາດສອດສອງເບິ່ງວຽກ- ຄົນທີ່ຕົນເອງບັງຄັບບັນຊາກໍອາດເຮັດ ໃຫ້ແຜນວຽກລົ້ມເຫລວໄດ້.

ຄຸນນະທຳໂຕທີ່ໜຶ່ງ ທີ່ຜູ້ບໍລິ ຫານຕ້ອງມີຄື:

ທຳມະສຳລັບນັກບໍລິຫານ

- 1. ບັນຍາ: ບັນຍາຄືຮູ້ບົດ ບາດ-ໜ້າທີ່ ແລະ ຮູ້ວາງຕຳແໜ່ງຄົນ ໃຫ້ຖືກກັບຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດ ຂອງເຂົາ, ຫລືກວ້າງການແຕ່ງຕັ້ງຄົນ ບໍ່ຖະໜົດວຽກໄປຮັບຜິດຊອບວຽກ ງານທີ່ເຂົາບໍ່ຮູ້-ຂາດຄວາມສາມາດ;
- 2. ຄຸນນະທຳ ຂໍ້ນີ້ ກໍຄື ວຮິ ຄອນກຳ; ຜູ້ນຳ ຫລື ຜູ້ບໍລິຫານ ຄື ນັກປະຍຸກຄວາມຮູ້ຫລາຍສາຂາເປັນ ເຄື່ອງມືໃນການບໍລິຫານຄົນ-ບໍລິຫານ ງານ ເພື່ອໃຫ້ສຳເລັດຕາມແຜນທີ່ວາງ ໄວ້; ຖ້າຜູ້ບໍລິຫານຫາກຂາດສະຕິ ບັນຍາ ບໍ່ສາມາດສອດສອງເບິ່ງວຽກ- ຄົນທີ່ຕົນເອງບັງຄັບບັນຊາກໍອາດເຮັດ ໃຫ້ແຜນວຽກລົ້ມເຫລວໄດ້.
- 3. ຄຸນນະທຳແຫ່ງຄວາມ ປອດໃສ (ອະນະວັດຊະ) ໝາຍຄວາມ ວ່າປະຕິບັດໜ້າທີ່ບໍ່ເຫັນແກ່ປະໂຫຍດ ຕົນພາໃຫ້ສໍ້ໂກງສ່ວນລວມ ຖ້າຜູ້ ບໍລິຫານຄົນໃດຫາກມີໜ້າທີ່ວຽກງານ ທີ່ຂາດຄວາມບໍລິສຸດ ເຖິງເກັ່ງແຕ່ຂາດ ຄວາມດີກໍບໍ່ສາມາດບັນລຸເປົ້າໝາຍໄດ້;
- 4. ສະມະນະບັດຕະຕາ ແປ ວ່າ: ວາງຕົນໃຫ້ພໍດີ (ເໝາະສົມ) ບໍ່ ແມ່ນເປັນຫົວໜ້າແບບໂຕເອື້ອງ ອວດ ເບິ່ງ-ວາງມາດໃຫຍ່.

ຜູ້ຂຽນໄດ້ຍິນໝູ່ເລົ່າສູ່ຝັງວ່າ: ມີພະນັກງານບໍລິຫານທ່ານໜຶ່ງເຈົ້າກໍ ເຈົ້າການ, ໃນທ້ອງຮີດວຽກຕ້ອງມີ ເລຂາແບບວ່າຫລົງໂຕເອງ ເຂົ້າທຳ ນອງຖືກພະຍາດອາດຍາສິດເຂົ້າສິ່ງ ແບບບໍ່ຮູ້ສຶກໂຕ....

ພະພຸດທະເຈົ້າສອນວ່າ: ຄົນ ເຮົາຄວນປະຕິບັດໜ້າທີ່ດ້ວຍຄວາມ ສຸດຈະລິດ ຫລືກວ້າງເວົ້າຕີກຳທຸດຈະ ລິດ ເພາະວ່າຄວາມຊື່ສັດບໍລິສຸດ ແມ່ນ ຄຸນສົມບັດສຳຄັນພາໃຫ້ລູກນ້ອງ ເຫລືອມໃສສັດທາການເປັນຜູ້ບໍລິຫານ ທີ່ດີຈຶ່ງບ່ຽງຍາດູ່ທີ່ຄິດ!

ກົດໝາຍເພື່ອປະຊາຊົນ ອອກອາກາດທາງສະຖານີ ໂທລະພາບ ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ (LAO PSTV) ທຸກໆ ວັນອາທິດ ເວລາ 7:30 - 8:00 ໂມງ ແລະ ທຸກໆ ວັນພະຫັດ ເວລາ 21:00 - 21:30 ໂມງ ເລີ່ມອອກອາກາດ ວັນທີ 12 ມິຖຸນາ 2022 ນີ້ ເປັນຕົ້ນໄປ

ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຍານພາຫະນະທາງບົກ

ຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ...

ມາດຕາ 77 ຂໍ້ຫ້າມສຳລັບເຈົ້າໜ້າທີ່ ແລະ ຜູ້ກ່ຽວຂ້ອງຂອງລັດ

ຫ້າມ ເຈົ້າໜ້າທີ່ ແລະ ຜູ້ກ່ຽວຂ້ອງຂອງລັດ ມີພິດຕິກຳ ດັ່ງນີ້:

1. ດຳເນີນທຸລະກິດ, ເປັນທີ່ປຶກສາ, ເປັນຮຸ້ນສ່ວນ, ເປັນນັກວິຊາການ ໃຫ້ວິສາຫະກິດກ່ຽວກັບຍານພາຫະນະທາງບົກທີ່ຜິດພ້ອມກັບຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ;
2. ເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນທີ່ເປັນຄວາມລັບທາງລັດຖະການ;
3. ສົມຮູ້ຮ່ວມຄິດ, ທວງເອົາ, ຂໍເອົາ, ຮັບສິນບິນ, ໃຊ້ອຳນາດເກີນຂອບເຂດ, ກົດໝາຍ, ຖ່ວງດຶງ, ປອມແປງເອກະສານກ່ຽວກັບຍານພາຫະນະທາງບົກ, ສວຍໃຊ້ໜ້າທີ່ຕໍ່ແໜ້ງ ເພື່ອຫາຜົນປະໂຫຍດແກ່ຕົນ, ຄອບຄົວ ແລະ ພັກພວກ;
4. ຂຶ້ນທະບຽນ, ອອກປ້າຍທະບຽນ ຍານພາຫະນະທາງບົກ ໂດຍບໍ່ຖືກຕ້ອງຕາມປະເພດ ແລະ ກົດໝາຍ;
5. ຂຶ້ນທະບຽນຍານພາຫະນະທາງບົກທີ່ດັດແປງ ຮຸບຮ່າງ ແລະ ເຕັກນິກໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ;
6. ໜົນປະໝາດ, ໃຊ້ວາຈາ, ທ່າທິບໍ່ສຸພາບ ແລະ ນາບຊູ່ ບຸກຄົນທີ່ມາໃຊ້ບໍລິການ ກໍຄືຜູ້ຊົມໃຊ້ຍານພາຫະນະທາງບົກ;
7. ມີພິດຕິກຳອື່ນ ທີ່ເປັນການລະເມີດກົດໝາຍ.

ພາກທີ XI

ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ກວດກາ ວຽກງານຍານພາຫະນະທາງບົກ

ໝວດທີ 1

ການຄຸ້ມຄອງວຽກງານຍານພາຫະນະທາງບົກ

ມາດຕາ 78 ອົງການຄຸ້ມຄອງວຽກງານຍານພາຫະນະທາງບົກ

ລັດຖະບານ ເປັນຜູ້ຄຸ້ມຄອງວຽກງານຍານພາຫະນະທາງບົກ ຢ່າງລວມສູນ ແລະ ເປັນເອກະພາບໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ໂດຍມອບໃຫ້ກະຊວງໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ ເປັນຜູ້ຮັບຜິດຊອບໂດຍກົງ ແລະ ເປັນເຈົ້າການປະສານສົມທົບກັບ ກະຊວງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ, ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ, ກະຊວງອື່ນ ແລະ ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ອົງການຄຸ້ມຄອງວຽກງານຍານພາຫະນະທາງບົກ ປະກອບດ້ວຍ:

1. ກະຊວງໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ ແລະ ກະຊວງອື່ນ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ;
2. ພະແນກໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ ແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ ແລະ ພະແນກການອື່ນ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ;
3. ຫ້ອງການໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ ເມືອງ, ເທດສະບານ, ນະຄອນ ແລະ ຫ້ອງການອື່ນ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ;
4. ອົງການປົກຄອງບ້ານ.

ມາດຕາ 79 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງກະຊວງໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ

ກະຊວງໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ ມີ ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ດັ່ງນີ້:

1. ຄົ້ນຄວ້າ, ສ້າງ ນະໂຍບາຍ, ແຜນຍຸດທະສາດ ແລະ ກົດໝາຍ ກ່ຽວກັບຍານພາຫະນະທາງບົກ ເພື່ອສະເໜີລັດຖະບານພິຈາລະນາ;
2. ຜັນຂະຫຍາຍ ນະໂຍບາຍ, ແຜນຍຸດທະສາດ, ກົດໝາຍ ກ່ຽວກັບວຽກງານຍານພາຫະນະທາງບົກ ເປັນນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ, ແຜນການ, ແຜນງານ ແລະ ໂຄງການ ພ້ອມທັງຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ;
3. ໂຄສະນາ ເຜີຍແຜ່ ນະໂຍບາຍ, ແຜນຍຸດທະສາດ, ກົດໝາຍ, ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ກ່ຽວກັບວຽກງານຍານພາຫະນະທາງບົກ ພ້ອມທັງປຸກຈິດສຳນຶກ ໃຫ້ທົ່ວປວງຊົນ ຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈ;
4. ບຳລຸງ, ສ້າງ ແລະ ຄຸ້ມຄອງນຳໃຊ້ ບຸກຄະລາກອນ ກ່ຽວກັບວຽກງານຍານພາຫະນະທາງບົກ ໂດຍປະສານສົມທົບກັບຂະແໜງການ ແລະ ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ;
5. ອອກ, ໂຈະ ຫຼື ຖອນໃບອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດກ່ຽວກັບຍານພາຫະນະທາງບົກ;
6. ອະນຸຍາດນຳເຂົ້າທາງດ້ານເຕັກນິກຍານພາຫະນະທາງບົກ ແລະ ນຳເຂົ້າ ຖັງລິດ, ຊາຊີ, ໜ່ວຍຈັກ ແລະ ອາໄຫຼ່ທີ່ນຳໃຊ້ແລ້ວ;
7. ອະນຸຍາດດັດແປງ ຮຸບຮ່າງ ແລະ ເຕັກນິກ;
8. ກຳນົດ ມາດຕະຖານ ເຕັກນິກ ແລະ ເລືອກເຟັ້ນເຕັກໂນໂລຊີທີ່ເໝາະສົມກ່ຽວກັບວຽກງານຍານ ພາຫະນະທາງບົກ ພ້ອມທັງອອກຄຳແນະນຳໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ;

9. ຄຸ້ມຄອງ ແລະ ຍັ້ງຢືນ ຜົນການທົດສອບ ຍານພາຫະນະທາງບົກ, ຊັ້ນສ່ວນ, ວັດສະດຸອຸປະກອນທີ່ຜະລິດ ແລະ ປະກອບ ຢູ່ ສປປລາວ;

10. ກຳນົດມາດຕະຖານເຕັກນິກ, ໃບທະບຽນ, ປ້າຍທະບຽນ, ສູນກວດກາເຕັກນິກ ແລະ ອຸສ້ອມ ແປງລິດ ລວມທັງຄຸ້ມຄອງຖານຂໍ້ມູນ, ສະຖິຕິ ກ່ຽວກັບການຂຶ້ນທະບຽນລົດ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ;

11. ປະສານສົມທົບກັບກະຊວງ, ອົງການ ແລະ ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...



ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການດຳເນີນຄະດີອາຍາ (ສະບັບປັບປຸງ)
ຄັດໂດຍ: ກົງທະນູຄຳ ພິພິດເສລີ

ການອະທິບາຍຄຳສັບ ໃນມາດຕາ 3 (ປັບປຸງ) ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການດຳເນີນຄະດີອາຍາ (ສະບັບປັບປຸງ) ມີທັງໝົດ 36 ຂໍ້. ຫນັງສືພິມຜູ້ແທນປະຊາຊົນ ສະບັບນີ້ ຈະນຳສະເໜີຕໍ່ບັນດາທ່ານຜູ້ອ່ານ 2 ຂໍ້ ແລະ ອີກ 34 ຂໍ້ ຈະພິມໃນສະບັບຕໍ່ໆໄປ

ຄຳສັບທີ່ນຳໃຊ້ໃນກົດໝາຍສະບັບນີ້ ມີຄວາມໝາຍ ດັ່ງນີ້:

1. ອົງການໄອຍະການ ໝາຍເຖິງ ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນ ແລະ ອົງການໄອຍະການທະຫານ;
2. ສານ ໝາຍເຖິງ ສານປະຊາຊົນ ແລະ ສານທະຫານ;

ມອບຫລຽນໄຊສູງສົ່ງທີ່ສຸດ ໃຫ້ແກ່ອະດີດນາຍົກລັດຖະມົນຕີ Shinzo Abe ຍີ່ປຸ່ນ



ທ່ານ Shinzo Abe ແມ່ນນາຍົກລັດຖະມົນຕີຄົນທີ 4 ຂອງຍີ່ປຸ່ນ ທີ່ໄດ້ຮັບສາຍຄໍຫລຽນໄຊດອກໄມ້ເປັນຈະມາດຕາມລັດຖະທຳມະນູນສະໄໝຫລັງສົງຄາມ, ພາຍຫລັງບັນດາທ່ານອະດີດນາຍົກລັດຖະມົນຕີ Shigeru Yoshida, Eisaku Sato ແລະ Yasuhiro Nakasone.

ວັນທີ 11 ກໍລະກົດ, ລັດຖະບານຍີ່ປຸ່ນ ໄດ້ມອບສາຍຄໍຫລຽນໄຊດອກເປັນຈະມາດ ໃຫ້ແກ່ທ່ານອະດີດນາຍົກລັດຖະມົນຕີຍີ່ປຸ່ນ Shinzo Abe, ທີ່ເສຍຊີວິດຍ້ອນຖືກຍິງໃນການຂົນຂວາຍຫາສຽງເລືອກຕັ້ງ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ

ຈາກຄຳບໍລິສຸດ ແລະ ໂດຍພະເຈົ້າຈັກກະພັດຍີ່ປຸ່ນມອບໃຫ້. ຫລຽນໄຊນີ້ເຄີຍມອບໃຫ້ການນຳຕ່າງປະເທດບາງທ່ານເມື່ອມາຢ້ຽມຢາມຍີ່ປຸ່ນ.

ໃນວັນດຽວກັນ, ທ່ານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ຍີ່ປຸ່ນ Kishida Fumio ໃຫ້ຮູ້ວ່າ ທ່ານຈະມານະພະຍາຍາມປະຕິບັດຄວາມມຸ່ງຫວັງຂອງທ່ານອະດີດນາຍົກລັດຖະມົນຕີ Shinzo Abe, ພາຍຫລັງພັກປະຊາທິປະໄຕເສລີ (LDP) ກຳອຳນາດຍາດໄດ້ໄຊຊະນະໃນການຫາສຽງເລືອກຕັ້ງຢູ່ສະພາສູງໃນວັນທີ 10 ກໍລະກົດ. ທ່ານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ Kishida Fumio ຍັງຍືນວ່າ ຈະຊຸກຍູ້ການປັບປຸງລັດຖະທຳມະນູນສັນຕິພາບໂດຍໄວທີ່ສຸດເທົ່າທີ່ຈະໄວໄດ້ ແລະ ມານະພະຍາຍາມແກ້ໄຂບັນຫາພົນລະເມືອງຍີ່ປຸ່ນ ຖືກລັກພາຕົວ ຢູ່ ສ.ເກົາຫລີ ໃນຊຸມປີ 1970-1980. ນີ້ແມ່ນບັນດາບັນຫາທີ່ທ່ານອະດີດນາຍົກລັດຖະມົນຕີ Shinzo Abe ພວມເຕີນຕາມໃນໄລຍະທີ່ພວມປະຕິບັດຕຳແໜ່ງ.

ແຫລ່ງຄັດຈາກ: vovworld.vn

ອິນໂດເນເຊຍ ຊຸກຍູ້ການຮ່ວມສຳພັນ ຊຳລະຂ້າມຊາຍແດນກັບບັນດາປະເທດອາຊຽນ

ອິນໂດເນເຊຍ, ໄທ, ມາເລເຊຍ, ສິງກະໂປ ແລະ ຟີລິບປິນ ມີພື້ນຖານໂຄງລ່າງກ່ຽວກັບລະບົບ QR code ຢູ່ແລ້ວ ເພື່ອປະຕິບັດການທຳທຸລະກຳຂ້າມຊາຍແດນ.

ເພື່ອແນໃສ່ຊຸກຍູ້ການເຊື່ອມໂຍງດ້ານການເງິນ, ຫັນການຄ້າພາກພື້ນເປັນດິຈິຕອນ, ການບໍລິການຊຳລະດ້ວຍ QR code ຂອງ ອິນໂດເນເຊຍ (ລະບົບ QRIS) ຈະມີໜ້າຢູ່ 4 ປະເທດສະມາຊິກອາຊຽນ ຫລັງຈາກທ່ານ ນາງ Filianingsih Hendarta, ຫົວໜ້າພາກສ່ວນຮັບຜິດຊອບນະໂຍບາຍລະບົບຊຳລະຂອງທະນາຄານສູນ



ກາງອິນໂດເນເຊຍ ໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນບາງຕອນສຳຄັນວ່າ: ການບໍລິການຮ່ວມສຳພັນຊຳລະຂ້າມຊາຍແດນເອື້ອອຳນວຍຄວາມສະດວກໃຫ້ຜູ້ບໍລິໂພກ ແລະ ຜູ້ຄ້າຂາຍ ຢູ່ 5 ປະເທດອາຊຽນປະຕິບັດ ແລະ ຍອມຮັບການຊຳລະດ້ວຍ QR code. ສຳລັບຮູບການຮ່ວມສຳພັນນີ້ ຈະຊ່ວຍຮັກສາເສດຖະກິດມະຫາພາກຂອງບັນດາປະເທດອາຊຽນ ເປັນປົກກະຕິດ້ວຍວິທີຊຸກຍູ້ການນຳໃຊ້ໃນຂອບເຂດການຊຳລະດ້ວຍເງິນຕາພາຍໃນປະເທດ ຢ່າງກວ້າງຂວາງຂຶ້ນຕື່ມອີກ.

ປັດຈຸບັນ, ລະບົບຊຳລະໄວ QRIS ຂອງອິນໂດເນເຊຍ ພວມໃຊ້ທົດລອງຢູ່ປະເທດໄທ, ມາເລເຊຍ ແລະ ອາດຈະປົດກວ້າງໄປທົ່ວປະເທດອາຊຽນ, ຍິ່ງໄປກວ່ານັ້ນແມ່ນຂ້າມພາກພື້ນ.

ແຫລ່ງຄັດຈາກ: vovworld.vn



ຜູ້ຊີ້ນຳ ທ່ານ ສິງຄຳ ວົງພະຈັນ	ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສິກສາ ທ່ານ ຄຳວິສິນ ແກ້ວສຸວັນ	ຫົວໜ້າບັນນາທິການ ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ທ່ານ ຂັນທະວີ ວົງພະຈັນ	ກອງບັນນາທິການ ທ່ານ ນາງ ກົງໃຈ ແສງອຳພັນ ທ່ານ ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ ທ່ານ ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ	ອອກແບບຈັດໜ້າ ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ ທ່ານ ສິມນິກ ແກ້ວໄຊຍະຈັກ
--	--	--	--	---